




3 اقتصادی

وزیر ارتباطات: 

مدل اینترنت غیرحجمی ثابت تصویب شد 
وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات در یکی از شبکه های اجتماعی نوشت: مدل غیر 
حجمی تعرفه سرویس های ثابت اینترنت در کمیسیون تنظیم مقررات رادیویی به 

تصویب رسیده است و تا 2روز دیگر جزئیات آن اعلام می شود. 
محمدجواد آذری جهرمی روز یکشنبه در صفحه اینستاگرام خود با اعلام این خبر 
نوشت: پس از 2 ماه کار فشرده و انجام مطالعه های اقتصادی و مذاکره با اپراتورها و 
نیز جمع بندی نظرهای کاربران، امروز و در جلسه کمیسیون تنظیم مقررات، مدل 

غیرحجمی تعرفه سرویس های ثابت به تصویب رسید.
آذری جهرمی به مردم وعده داد، جزئیات این طرح تا دو روز آینده به اطلاع عموم 
خواهد رسید. به گزارش ایرنا، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات سیزدهم شهریورماه 
امسال با انتشار عکسی از دستفروشی صفحه های فشرده حاوی فیلم در کنار خیابان، در 
یکی از شبکه های اجتماعی نوشت: عزم ما برای اصلاح نظام تعرفه اینترنت جدی است.
سرپرست سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ایران)رگولاتوری( هیجدهم 
شهریور از در دستور کار قرار گرفتن بررسی نظام تعرفه اینترنت مطابق با خواسته وزیر 

ارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد.
»حسین فلاح جوشقانی« در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: رگولاتوری 
مطالعه درباره چگونگی اصلاح نظام تعرفه ای اینترنت را در دستور کار دارد که پس از 
مطالعه کامل و بررسی های کارشناسی، نتایج آن به کمیته تنظیم مقررات و ارتباطات 
اعلام می شود. کاهش تعرفه اینترنت و افزایش سطح دسترسی عموم به این خدمت، 
از دستاوردهای دولت تدبیر و امید به شمار می رود به شکلی که در دولت یازدهم در 2 
مرحله تعرفه اینترنت حدود 50 درصد کاهش یافت و با هم کدسازی، هزینه تلفن ثابت 

بویژه در شهرهای کوچک نیز پایین آمد.
طبق اعلام وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، نرخ اینترنت ثابت در سال 1392 برابر 

34 هزار و 287 ریال بود که اکنون به 15 هزار و 400 ریال رسیده است.
نرخ اینترنت ثابت در شهرستان ها نیز در سال 1392 برابر 35 هزار و 236 ریال بود 

که به 9 هزار و 60 ریال کاهش یافت.
با راه اندازی شبکه ملی اطلاعات هزینه استفاده از اینترنت در محتوای داخلی کاهش 

چشمگیر یافته و در برخی خدمات نظیر فیلیمو یا آپارات رایگان شده است.

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

اقتصاد با وصله و پینه درست نمی شود 
رئیس اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد که قبح فساد در حال از بین رفتن است و با 

کمال تأسف امروز فساد سازمان یافته شده است.
به گزارش ایسنا، غلامحسین شافعی دیروز در جلسه هیات نمایندگان اتاق بازرگانی 
ایران گفت: صدمه فعالان اقتصادی از فساد بالا است و اتاق متولی از بین بردن فساد 

نیست اما می تواند راهکار دهد.
وی افزود: کاری که کمیته ماده 12 می کند مبارزه با فساد است ولی فساد سازمان 

یافته شده و قبح آن در حال از بین رفتن است که این کار را سخت می کند.
رییس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: اتاق بازرگانی روی موضوع فساد و مبارزه با آن، 
حساس است ولی ممکن است نتیجه کار را به بهترین شکل مشاهده نکنیم. در شرایط 
کنونی چنین به نظر می رسد که اقتصاد ایران را می توان به غریقی تشبیه کرد که 
تلاش دارد خود را روی آب نگاه دارد، پس باید با اقتصاد مقاومتی، شرایطی فراهم کرد 

تا آن را نجات داد.
شافعی اظهار کرد: سوال از جامعه دولتی و خصوصی این است که امروز در چه بخش 
هایی از جامعه دچار بحران هستیم پس باید قبل از هرگونه راهکار در کشور شناخت 
سریع داشته باشیم پس اگر روند را به درستی درک نکنیم نمی توان راهکار صحیح ارائه 

کرد و حتی ممکن است با راهکارهای نامناسب منجر به تشدید بحران شویم.
وی ادامه داد: وقتی به صورت انفرادی و غیرریشه ای به مشکلات نگاه کردیم روند 
مشکلات را به طور دقیق درک نکرده و راهکار مناسب و دقیقی ارائه نشده و امروز نمی 
توان توسعه یافتگی را به روند کمبود منابع مرتبط دانست بلکه عدم تخصیص صحیح 
منابع به دور از. رانت و فساد مربوط است. نبود برنامه و عدم تخصیص صحیح منجر 
به این شده که مشکلات اقتصادی ظهور کند و با اقدامات وصله و پینه ای نمی توان 
مشکلات را حل کرد و منابع را به هدر داد و پول را در جایی خرج می کنیم که عایدی 

برای اقتصاد ندارد.
وی افزود: این در حالی است که رشد و توسعه پایدار ناشی از تزریق صرف پول نیست 
بلکه انباشت سرمایه را می خواهد اگرچه بازدهی پایین و نبود بهره وری مشکل ساز شده 

و زمینه ساز رانت خواری می شود که مانع از عملکرد مثبت می شود.
وی اظهار کرد: بخش خصوصی اکنون قادر به دفاع از خود نیست مگر اینکه بخش 
عمومی، بخش خصوصی را رقیب خود نداند اگرچه اکنون همچنان در اقتصاد ایران به 
بخش خصوصی به عنوان یک اصل نگریسته نمی شود و بخشی که مناسبات دولتی 

دارد و امتیازگیری می کند، بخش خصوصی را ضایعه ناهنجار می داند.
رییس اتاق بازرگانی ایران افزود: بدون شک مسیر توسعه اقتصادی از بخش خصوصی 
می گذرد و البته نمی توان انتظار داشت که در مراکز تصمیم گیری، بخش خصوصی 
فقط یک یا دو رای داشته باشد یا اصلا رای نداشته باشد. از سوی دیگر همچنان اعتقاد 
به بخش های مولد وجود ندارد. رئیس جمهور گفتند باید به جایی برسیم که دست 
دولت جلوی مردم دراز باشد و اگرچه طی حدود پنج سال گذشته از رییس جمهور 
درخواست شده که جلسات بی واسطه ای با بخش خصوصی برگزار شود اما هنوز 

محقق نشده است.
وی افزود: باید توهم را کنار گذاشت و این موضوع را بدانیم که راه برون رفت از این 
وضعیت روی ما بسته نیست. اگرچه بخش خصوصی باید در تمام بخش های تصمیم 
گیری حضور داشته باشد ولی هنوز شاهد این موضوع نیستیم این در حالی که بخش 

خصوصی جزئی از حاکمیت است.
شافعی تصریح کرد: از سوی دیگر بزرگترین مشکل تولید کالاهایی است که از بازار 
داخلی هم منسوخ شده اند پس این موضوع باید اولویت صنعتی کشور باشد. برنامه 

توسعه اقتصاد باید با تمرکز بر چند بخش اشتغال زا و اثرگذار باشد.
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رییس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: باید از ظرفیت رفع تحریم ها استفاده و 
در راستای منافع کشور نسبت به جذب سرمایه گذاری خارجی اقدام کرد. 

علی لاریجانی در نشست فراکسیون معدن و صنایع معدنی مجلس که با حضور 
محمد شریعتمداری وزیر صنعت، معدن تجارت برگزار شد،این مطلب را اعلام 

کرد.
وی با بیان اینکه بخش معدن در کشور جدی است، گفت: همه مسئولان از 
جمله مقام معظم رهبری و مجلس به موضوع معدن توجه ویژه و تأکید دارند چرا 
که این بخش پیش راه توسعه آینده کشور محسوب می شود بنابراین باید موانع 

و زمینه های توسعه آن مشخص و نظرات مشورتی در این زمینه دریافت شود.
رییس مجلس با بیان اینکه در این جلسه پیشنهادات سازنده ای ارائه شد، گفت: 
باید در زمینه جذب سرمایه گذاری خارجی سرعت بیشتری ایجاد کرد تا از 
تکنولوژی بهره مند شویم، باید از ظرفیت رفع تحریم ها استفاده کرد و در راستای 

منافع کشور نسبت به جذب سرمایه گذاری خارجی اقدام لازم انجام شود.
لاریجانی به مدل جدید قراردادها اشاره کرد و اظهار داشت: مدل جدید برای 
قراردادها دردسرها را کم خواهد کرد؛ لاز است تا هر چه زودتر روی این موضوع 
کار کنیم چرا که از این منظر به منافع کشور کمک خواهد شد و اگر لازم به 

حمایت و تسهیلات لازم بود مجلس نیز کمک خواهد کرد.
وی با اشاره به نگرانی های بخش خصوصی در زمینه بازرسی ها عنوان کرد: باید 
نگرانی در زمینه بازرسی ها روشن تر شود بنابراین باید به طور دقیق و مکتوب 

موضوع به مجلس شورای اسلامی ارائه شود تا یا به روش رفع موانع قانونی وارد 
عمل شویم یا جلساتی با سازمان بازرسی کشور برگزار شود تا بر اساس ملاحظات 

کشور در این زمینه اقدام کنیم.
وی همچنین به صندوق بیمه معادن اشاره کرد و گفت: برای صندوق بیمه 
معادن بودجه ای در نظر گرفته شده است که باید به طور جدی به آن پرداخت، 
این صندوق می تواند حمایت کننده بخش های معدنی باشد بنابراین در بودجه 
امسال از طریق لایحه موضوع مطرح شود چرا که می تواند سنگر و پشتیبان خوبی 

برای معادن محسوب شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین از بخش های خصوصی که در زمینه 
معادن فعالیت می کنند خواست تا ایرادات قانونی را به مجلس ارائه کنند تا در 

فراکسیون یا کمیسیون موضوعات بررسی و اصلاحات آن در اولویت قرار گیرد.
لاریجانی با بیان اینکه توصیه ای برای بخش معدنی کشور دارد، گفت: اگر 
در زمینه صادرات کار نکنیم در کشور با مشکل مواجه می شویم بنابراین باید 
استراتژی صادرات را به طور جدی دنبال کنیم که این موضوع در معدن هم 

وجود دارد.
وی ادامه داد: در صادرات دو نکته وجود دارد اول اینکه شرکت های بزرگ برای 
صادرات در نظر گرفته شود و در ادامه باید رقابت ها در بخش های مختلف منفی 

نباشد بنابراین نیازمند ساماندهی رقابت های صادراتی هستیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید بر اینکه باید مشوق های صادراتی مداوم 

شود، اظهار داشت: دولت تأکید دارد که برای پرداخت بودجه جاری مجبور است 
از بخش های دیگر برداشت کند بنابراین لازم است در قانون پیش بینی شود که 
دو درصد از صادرات را در صندوقی برای پشتیبانی از صادرکنندگان در نظر گرفته 
شود و پیشنهاد می کنم که این موضوع به صورت دائمی انجام شود تا بخش های 

مختلف صادرات دغدغه عدم حضور در سال بعد را نداشته باشد.
محمد شریعتمداری، وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز در این جلسه اظهار کرد: 
شرایط برای توسعه معدنی مهیا نیست با این حال این وزارتخانه برای اجرای 
دستور مجلس و تعیین اولویت های معدنی فهرستی تهیه کرده است که اعتقاد 
داریم این فهرست باید بر اساس سند آمایش سرزمینی تهیه می شد با این حال 

بر اساس اطلاعات ناقص خود تا حدودی فهرستی از اولویت ها تهیه شده است.
وی با اشاره به پیش نویس نقشه راه معدن و صنایع معدنی عنوان کرد: دو هفته 
گذشته پیش نویسی از نقشه راه معدن و صنایع معدنی برای 4 سال آینده در 9 
فصل به کمیسیون صنایع و معادن مجلس ارائه شد تا نظرات نمایندگان در این 

زمینه جمع آوری و در نهایت نهایی شود.
این عضو کابینه دولت دوازدهم با اشاره به اینکه سند راهبردی صنایع معدنی 
به عنوان کتابی منتشر شده است، اظهار داشت: از آنجایی که وفاق کامل در 
زمینه مطالب این کتاب وجود ندارد از ارائه اطلاعات آن در کمیسیون های متعدد 
مجلس خودداری کرده ایم با این حال تلاش شده با برگزاری جلسات مختلفی 
با بخش های متعدد صنایع و معادن کشور برگزار تا گزارش هایی از مشکلات 

دریافت کنیم.
شریعتمداری از بررسی لایحه ای در زمینه معادن و مغایرت های آن در بخش های 
مختلف خبر داد و گفت: لایحه مزبور به کمیسیون فرعی دولت ارجاع داده شد 
تا نظرات در آنجا جمع آوری و در اولین فرصت برای تصویب به مجلس شورای 
اسلامی ارسال شود اما انتظار داریم با همکاری مجلس تا پایان سال جاری این 

لایحه نهایی تا قانون معدن دارای مشخصات لازم باشد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تأکید کرد: در بخش اکتشاف باید کارهای بزرگی 
در کشور انجام شود تا شاهد ایجاد صنایع فولادی در بخش های مختلف کشور 
نباشیم بنابراین در ابتدا لازم است روش کار اکتشاف را تغییر دهیم بنابر این باید 
اکتشاف از حالت سنتی خارج شود و تولید برای صادرات انجام شود نه آن که تنها 

با خام فروشی، درآمدزایی کنیم.
وی همچنین عنوان کرد: در نظر داریم چارچوبی برای قراردادهای بین المللی 
مشخص کنیم تا بتوانیم در عرض دو ماه آینده سرمایه های خارجی را برای 
حضور در کشور پرزنت کنیم و به نوعی می توانیم همان الگوی IPC در زمینه 

معادن پیاده کنیم.
شریعتمداری با اشاره به وضعیت معادن کوچک در کشور گفت: باید وضعیت 
معادن کوچک اصلاح شود و تا آن زمان انتظار می رود که معادن بزرگ از این 
معادن مراقبت و به عبارتی پدری کنند و در این خصوص اخیراً با 70نفر از 

مسئولان برای برنامه داشتن در بخش معادن کوچک جلساتی داشتیم.
وی ادامه داد: 5 هزار و 900 واحد فعال معدنی داریم، 4 هزار و 200 واحد معدنی 
در حال تجهیز یا رکود داریم همچنین مشخص شد تا در بخش ساختمانی رونق 

ایجاد نشود نمی توانیم در زمینه صنایع و معادن رونقی ایجاد کنیم.

رییس مجلس در نشست فراکسیون معدن و صنایع معدنی مجلس؛ 

از ظرفیت رفع تحریم ها برای جذب سرمایه گذاری استفاده شود 

مدیرکل مقررات مبارزه با پولشویی بانک مرکزی گفت : مبلغ حساب های راکد 
در کل شبکه بانکی هشت هزار میلیارد ریال است که دستورالعمل بستن آنها در 

بانک ها از اول آذر اجرایی می شود.
عبدالمهدی ارجمندنژاد افزود: مبلغ حساب های راکد در کل شبکه بانکی هشت 
هزار میلیارد ریال است که البته در برخی از بانک ها صفر و در برخی هم حساب 

های راکد زیاد است.
مدیرکل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی ادامه داد: 
حساب راکد به حساب سپرده ای گفته می شود که نزد یکی از بانک ها یا 
موسسات حدود دو سال بدون گردش باقی مانده و مبلغ آن دو میلیون تومان 

یا کمتر است.
مدیر کل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی گفت: 
خارج کردن این مبالغ از شبکه بانکی، خارج کردن آنها از بلاتکلیفی است چون 
این وجوه منشاء پرسش های زیادی است و امکان بروز فساد یا ضایع شدن حقوق 

افراد یا پولشویی وجود دارد.
وی ادامه داد : بانک مرکزی با ابلاغ این دستورالعمل تلاش کرده است علاوه 
بر اینکه حساب ها را از بلاتکلیفی خارج می کند ، وحدت رویه ای نیز بین بانک 

ها برقرار کند.
ارجمندنژاد افزود: نگهداری این حساب های راکد برای بانک ها هزینه دارد و 

بانک نمی داند این پول ها را تحت چه عناوینی باید نگهداری کند.
مدیرکل مقررات ، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی ادامه داد: 
این اقدام برای ارتقای شفافیت در بانکهاست که  17 مرداد در شورای پول و اعتبار 

تصویب و 30 مرداد به بانک ها ابلاغ شده است و از اول اذر در بانک ها اجرایی می 
شود و هیچ مشکلی برای مردم ایجاد نمی کند.

وی افزود : با این اقدام مردم انگیزه پیدا می کنند حساب های خود را که استفاده 
چندانی از آنها نمی کنند ، ببندند یا آنها را منظم تر کنند.

ارجمندنژاد گفت : حساب های سپرده قرض الحسنه بدون گردش مالی برای 
حداقل سه سال ، حساب های سپرده قرض الحسنه جاری بدون گردش مالی 
از طریق ارائه آخرین برگه چک برای حداقل یک سال ، حساب سپرده سرمایه 
گذاری کوتاه مدت عادی بدون گردش مالی برای حداقل دو سال ، مشمول این 

قانون می شود.
مدیرکل مقررات ، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی گفت: ابتدا 

بانکها موظف اند با صاحبان حساب تماس بگیرند و 
از آنها بخواهند برای تعیین تکلیف حساب خود اقدام کنند و اگر صاحب حساب 
را پیدا نکنند یا بعد از اطلاع رسانی ، خود شخص اقدامی نکرد بعد از یک مدتی 

بانک می تواند آن حساب را به حساب های بلاتکلیف منتقل کند.
ارجمندنژاد افزود: هر فرد حقیقی فقط می تواند یک حساب قرض الحسنه پس 
انداز، یک حساب قرض الحسنه جاری ، یک حساب سرمایه گذاری مدت دار و 

یک حساب مشترک داشته باشد.
وی با اشاره به اینکه این اقدامات با هدف نظم بخشیدن در حساب افراد انجام 
می شود ، گفت: این اقدام برای خود افراد هم مفید است و آنها می توانند خود را از 
شر حساب هایی که خیلی زیاد است و امکان نگهداری از آنها وجود ندارد یا امکان 

سوء استفاده از آنها وجود دارد ، رها شوند.

مدیرکل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی بانک مرکزی گفت : طبق 
این دستورالعمل هر شعبه باید هر شش ماه یک بار حساب های سپرده راکد را 
گزارش دهد که شامل حساب سپرده قرض الحسنه پس انداز راکد با موجودی 10 
هزار تومان ، حساب قرض الحسنه جاری راکد با موجودی 40 هزار تومان و حساب 
سپرده سرمایه گذاری کوتاه مدت راکد با موجودی 20 هزار تومان است و بر اساس 
ضوابط در این دستورالعمل بانک ها موظف اند بعد از شناسایی این حساب های 
راکد به صاحب حساب از طریق تلفن ، پیامک یا هر وسیله دیگر اطلاع دهند تا 

حساب های خود را تعیین تکلیف کند.
وی تاکید کرد: اگر فرد موردنظر به بانک مراجعه نکند وجوه او به سرفصل وجوه 

تعیین تکلیف نشده یا بلاتکلیف منتقل می شود.

از اول آذر؛

دستورالعمل بستن حساب های بانکی راکد اجرا می شود 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139660330002020946 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002004833 آقای احمد عباس دخت 
فرزند حسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 67/52 مترمربع پلاک 
شماره 6/49 فرعی از 2277- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از باقر دهقانی 

علی آبادی فرزند اکبر دهقانی علی آبادی .)م الف 5742(
2- رای شماره 139660330002020955 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002004834 آقای امیرعلی جعفری 
نیرآبادی فرزند علی اکبر متولد 1352/6/1 در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
ششدانگ 67/52 مترمربع پلاک شماره 6/49 فرعی از 2277- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از باقر دهقانی علی آبادی فرزند اکبر دهقانی علی آبادی .)م الف 5742(
3- رای شماره 139660330002019733 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002014834 آقای علی اکبر وفائی 
فرزند عباس در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 120مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2497- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از آقای سید خلیل ساداتی 

میری .)م الف 5767(
4- رای شماره 139660330002019734 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002000793 آقای سید خلیل 
ساداتی امیری فرزند سیدباقر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
120مترمربع پلاک شماره فرعی از 2497- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از آقای سید 

خلیل ساداتی میری .)م الف 5767(
5- رای شماره 139660330002014828 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000189 آقای اسماعیل زارعی 
فرزند یوسف علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 176 
فرعی از 1953 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از حسین سعادتی .)م الف 

)5797
6- رای شماره 139660330002022022 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002000500 آقای سعید کاظمی 
فرزند بهرامعلی متولد 1363/6/1در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع پلاک 
شماره 2 فرعی از 2302 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عطا اله آزاد .)م 

الف 5802(
7- رای شماره 139660330002022021 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430002000570 آقای حسین سلیم 

فرزند محمدرضا متولد 1342/8/1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 127/36 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2376 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم صغرا 

گله دار و تعاونی مسکن پرسنل ژاندارمری قم .)م الف 5797(
اکبر  علی  آقای  کلاسه 1392114430002000797  پرونده  به  مربوط  شماره 139660330002022202  رای   -8
شاهمیرزالو فرزند یوسفعلی متولد 1348/1/1 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1966 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

احمد صفری .)م الف 5820(
9- رای شماره 139660330002020905 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002000603 آقای حبیب اله فلاح 
حسین آبادی فرزند محمود متولد 1356/06/20 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 80 
مترمربع پلاک شماره 401 فرعی از 1956 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از محرمعلی ارنگ .)م الف 5814(
10- رای شماره 139660330002022018 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002012966 آقای خلیل فرمانی 
قشلاقی فرزند بایرام متولد 1347/5/14 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 81/40 
مترمربع پلاک شماره 23 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

سیدرضا و سیدمهدی و سید محمد شمس الدینی وراث سید حسین شمس الدینی .)م الف 5807(
11- رای شماره 139660330002022132 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002001677 آقای سید عزیز 
حسینی افرا فرزند سید رضا متولد 1347/3/14 در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2185 و 2186 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از 

ابوالفضل منصوری .)م الف 5817(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/08/07 تاریخ انتشار دوم: 1396/08/22
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001010770 شماره  رای   -1
1395114430001001720 آقای محمد سبحانی نیا فرزند نعمت اله در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 154/85 مترمربع پلاک شماره 11149 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 5772(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001012535 شماره  رای   -2
1391114430001008216 آقای سید ضیاء الدین تنکابنی فرزند سید مرتضی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 87/50 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 
10659 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از محمد اشراقی احدی از وراث شهاب اشراقی.)م الف 5782(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001012003 شماره  رای   -3
1395114430001001155 خانم بتول مرتضوی فرزند سید محمدحسن در 
ششدانگ قسمتی از یکباب ساختمان به مساحت 282/95 مترمربع پلاک باقیمانده 

686 و 685 فرعی از 10600 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم خریداری طی اسناد مالکیت از پلاک باقیمانده 686 و 685 /10600 اصلی و 
مبایعه نامه عادی از قسمتی از پلاک های مذکور خریداری مع الواسطه از خانم 

طاهره غفاری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001012586 شماره  رای   -4
1396114430001000661 خانم معصومه بختیار زاده فرزند علی جان در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 154/34 مترمربع 
پلاک شماره 10455 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 5822(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001012585 شماره  رای   -5
1396114430001000660 آقای علی اکبر سعادتی فرزند حبیب اله در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 154/34 مترمربع پلاک 
شماره 10455 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند مالکیت مشاعی .)م الف 5822(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139660330001011888 شماره  رای   -6

1394114430001001444 خانم طاهره بهانسته فرزند علی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 99/29 مترمربع پلاک شماره 10542/5/110 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از اسماعیل 

خباز نو .)م الف 5812(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/08/07 تاریخ انتشار دوم: 1396/08/22
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 22 دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 7- 
اجرای احکام مدنی قم به شماره 7/95ج /554 ثبت گردیده لها خانم سمیرا عباسی 
علیه خانم احترام عطایی و دادستانی محترم دادسرای عمومی و انقلاب قم محکوم 
علیه محکوم است به پرداخت تعداد 309 قطعه سکه بهار آزادی در حق محکوم لها و 
مبلغ /455/200/000 ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت ، محکوم 
لها در قبال طلب خود یک دستگاه اتومبیل معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل 

ارزیابی کرده است.
خودروی سواری تیبا سایپا به شماره انتظامی 54 ج 133 ایران 16 و شماره شاسی 
5850794 و موتور 8216915- طبق اسناد و مدارک دوگانه سوز مدل 1394 
می باشد - با راهنمایی آقای عباسی در شهرک قدس - کوچه 58 - داخل پارکینگ 

منزل - بازدید و بررسی به عمل آمد و بطوریکه مشاهده گردید :
1- چراغ خطر عقب سمت راست شکسته - درب عقب سمت چپ و پا رکاب - 
گوشه گلگیر جلو سمت چپ تصادفی و به تعمیرات و صافکاری و نقاشی احتیاج 
دارد - درب صندوق مقداری فرو رفتگی و رنگ پریدگی دارد و با توجه به داشتن 
اعتبار بیمه نامه شخص ثالث و با توجه به نقاط آسیب دیده خودرو ، قیمت پایه از 
طریق مزایده در بازار فعلی مبلغ یکصد و هفتاد و پنج میلیون ریال برآورد می گردد.

-/175000000 ریال
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ 1396/09/18 ساعت 8/30 الی 09/00 
صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد 
اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که 
قصد بازدید از اموال  را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی 
این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. 
قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند 
واگذار می گردد .برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و 
مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه 

های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم - رضا زارعی

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک 103 فرعی از 10543  
اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی بلوار روحانی -کوچه 10 پلاک 12 که بنام 
آقای محمد ناصریان و خانم زهرا علی پناهیان فرزندان شکر خدا و فضل اله میباشد 
، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز 
نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی شماره 1/21963 -96/8/21 
تحدید حدود پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ19/ 9 /96 ساعت 8/5 الی 12 صبح 
در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین 
مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور 
حضور بهم رسانند. مهلت قانونی ار تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد 
بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد 
ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25 متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نماید./ق .
م.الف : 15091 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
تاریخ انتشار : 1396/8/22
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گرشاسبی عضو هیات مدیره پرسپولیس:

قرارداد برانکو تمدید می شود
عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه علی اکبر طاهری بعد از بازگشت به 
ایران درباره ادامه کار در این باشگاه تصمیم می گیرد، گفت: برانکو قطعا قراردادش را برای 

فصل آینده تمدید می کند. 
حمیدرضا گرشاسبی به آخرین وضعیت باشگاه پرسپولیس پرداخت و تاکید کرد که 
به ادامه کار علی اکبر طاهری در پرسپولیس خوشبین است. گرشاسبی همچنین با بیان 
اینکه قرارداد برانکو ایوانکوویچ تمدید خواهد شد، گفت: چیزی از شکایت باشگاه لوس 

آنجلس بلوز به پرسپولیس ابلاغ نشده است.
مشروح گفتگوی گرشاسبی در ذیل می آید:

* آقای گرشاسبی؛ باتوجه به نبود مدیرعامل باشگاه در ایران، شرایط باشگاه 
چطور پیش می رود؟

وضعیت تیم که خوب است و منتظر شروع مسابقات لیگ هستیم. مشکل خاصی در 
باشگاه وجود ندارد. منتظریم تا آقای طاهری از کربلا برگردد. باشگاه کار خودش را انجام 

می دهد و برنامه ها طبق روال پیش می رود.
* آیا با آقای طاهری در ارتباط هستید؟

- بله، تلفنی با همدیگر صحبت می کنیم. او از اینکه پیگیری ارسال مدارک برای 
کنفدراسیون فوتبال آسیا به نتیجه رسیده بود، خوشحال بود. طاهری همچنین از تمام 

کسانی که در این راه به پرسپولیس کمک کردند، تشکر کرد.
* هنوز هیچکس نمی داند تکلیف استعفای علی اکبر طاهری از پرسپولیس 

چه شده است. آیا ایشان به کارش در پرسپولیس ادامه خواهد داد؟
- ایشان باید ابتدا برگردد؛ این دیگر به نظر خود آقای طاهری بستگی دارد.

* باتوجه به مخالفت وزارت ورزش با استعفای طاهری، آیا امکان دارد خودش 
به این استعفا اصرار داشته باشد؟

- وزارت ورزش که مخالف کردند و مشکلی با ادامه کار ایشان ندارد. این به شخص 
آقای طاهری بر می گردد که باتوجه به زندگی شخصی اش چه تصمیمی بگیرد ولی بنده 

خوشبینم که به کارش در پرسپولیس ادامه بدهد.
* باتوجه به اینکه شما با آقای طاهری در تماس هستید، نظر شخصی ایشان 

برای ادامه کار در پرسپولیس چیست؟
- طاهری در این ارتباط چیزی نمی گوید. می گوید بر می گردم و بعد در این خصوص 

صحبت می کنم.
* یکی از مباحث داغ باشگاه پرسپولیس، علاوه بر وضعیت آقای طاهری، 
مشخص نبودن آینده برانکو ایوانکوویچ است. آیا قرارداد برانکو برای سال بعد 

تمدید خواهد شد؟
- برانکو خودش نظراتش را شفاف اعلام کرده است و نیازی به تکرار نیست. او یک مربی 
حرفه ای است. ایشان قرارداد دارد. ان شاءالله قراردادش هم تمدید می شود و افتخار 

آفرینی های پرسپولیس هم ادامه خواهد داشت.
* پس با این حساب برانکو قطعا سال آینده هم سرمربی پرسپولیس است؟

- بله.
* با این حساب، قرارداد جدید برانکو چه زمانی امضا می شود؟

- صحبتهایی شده است. آقای طاهری هم که برگردد به امید خدا تکلیف روشن می 
شود.

* با شرایطی که پرسپولیس دارد، آیا خود برانکو هم به تمدید قرارداد مایل 
است؟

- بله صحبتهای اولیه شده است. ایشان هم ایران و هم پرسپولیس را دوست دارد. برانکو 
علاقه مند است کارش را با قدرت ادامه بدهد.

* برای تمدید قرارداد با برانکو از نظر مالی مشکلی ندارید؟
- خیر، انجام می شود. نگران نباشید.

* گفته می شود باشگاه لس آنجلس بلوز آمریکا به خاطر قرارداد امیر عابدزاده 
و چکی که پاس نشده است، از پرسپولیس شکایت کرده. آیا ممکن است این 

شکایت در بحث لیگ قهرمانان آسیا برای پرسپولیس ایجاد مشکل کند؟
- هنوز چیزی به باشگاه پرسپولیس نیامده است. مسائلی مطرح می شود ولی تا مکتوب 
اعلام نشود، ما نقطه نظری نداریم. تا نامه ای به باشگاه نرسد، موضعی نداریم. وقتی هم 
نامه ای رسید، یک دفاعیه ای را آماده و ارسال می کنیم که این بازهم یک زمانی می برد.

* به عنوان سئوال پایانی؛ آیا صحت دارد که همه اعضای هیات مدیره به جز 
شما استعفا داده اند و با رفتن طاهری، آنها هم از پرسپولیس می روند؟

- خیر این خبر صحت ندارد. ما مشکلی نداریم. همه با قدرت به کارشان ادامه می 
دهند و این جزو شرح وظایف همه است که کار کنند. اولین بار است که این موضوع 

را می شنوم.

هفته هفدهم لیگ برتر فوتسال

مقاومت در برابر بالانشین ها
هفته هفدهم لیگ برتر فوتسال در حالی روز دوشنبه برگزار خواهد شد که تیم های 
بالای جدولی باید به مصاف مقاومت های لیگ بروند. لیگ برتر فوتسال به ایستگاه هفدهم 
خود رسیده و هر هفت بازی قرار است  اموز از ساعت 16 برگزار شوند. در این بین دو تیم 
بالای جدولی مس سونگون و تاسیسات دریایی تهران به ترتیب باید به مصاف مقاومت 
قرچک و مقاومت البرز بروند. مقاومت های لیگ هر چند وضعیت مشابهی دارند و رتبه 
هفتم و هشتم را در میانه جدول به خود اختصاص داده اند اما اوضاع تاسیسات دریایی 
با مس سونگون کمی متفاوت است. لاله های نارنجی در لیگ امسال، بیش ترین ثبات را 
داشته و با 41 امتیاز صدرنشین هستند. اما شاگردان وحید شمسایی در تاسیسات دریایی 
با وجود کسب قهرمانی نیم فصل، سه باخت پیاپی داشته و با 33 امتیاز به رده سوم 
جدول رسیده اند. از نکات جالب بازی تاسیسات دریایی و مقاومت البرز، مشخص نبودن 
داور مسابقه است. وحید عرض پیما که از سوی کمیته داوران به عنوان داور اول بازی 
انتخاب شده بود، از حضور در این بازی کناره گیری کرده است. در هفته هفدهم لیگ 
برتر، گیتی پسند تیم دوم جدول نیز میزبان شهروند ساری است. اصفهانی ها بعد از حضور 
شمس روی نیمکت تیم شان، سه برد متوالی کسب کرده اند و از روحیه بالایی برخوردارند.

برنامه کامل هفته هفدهم لیگ برتر فوتسال:
دوشنبه،  بیست و دوم آبان؛ ساعت 16

گیتی پسند اصفهان - شهروند ساری - سالن پیروزی
لبنیات ارژن شیراز - پارسیان شهر قدس - سالن شهید ابوالفتحی

فرش آراء مشهد - آتلیه طهران قم - سالن مدافعان حرم
مقاومت البرز- تاسیسات دریایی تهران - سالن انقلاب

مس سونگون ورزقان- مقاومت قرچک - سالن شهیدپور شریفی
هیات فوتبال قم - آذرخش بندرعباس - سالن  شهید حیدریان

شرکت ملی حفاری ایران - شهرداری ساوه - سالن  نفت

روزهای خوب سروش از راه می رسد 

رفیعی 
بمب نقل و انتقالات

 نیم فصل نیست! 

شایعات پیرامون ستاره های ایرانی حاضر در لیگ 
ستارگان قطر همچنان داغ است به خصوص در 
اطراف ستاره فصل گذشته پرسپولیس که این روزها 

جایگاه نه چندان مستحکمی در الخور دارد.
سروش رفیعی یکی از بهترین بازیکنان چند فصل 
گذشته لیگ برتر ایران بعد از نیم فصل پوشیدن 
پیراهن شماره 7 پرسپولیس بلافاصله بعد از مصاف 
با لخویا در لیگ قهرمانان آسیا و صعود سرخپوشان 
به جمع هشت تیم برتر آسیا در دوحه ماند تا بعد از 
یکی دو ماه شایعات پیرامون آینده اش، قرارداد خود 

با الخور را به ثبت برساند.
ایران همچنان  فوتبال  تا  باعث شد  که  انتقالی 
در بین ستاره های حاضر در لیگ ستارگان قطر 
اوضاع  باشد گرچه  نماینده های مختلفی داشته 
برای این ستاره استان فارس چندان خوب پیش 
نرفت تا رسانه های دوحه با گذشت چند هفته به 
احتمال جدایی رفیعی از الخور دامن زده و زمینه 
ساز جنجال ها و دردسرهای فراوانی برای هافبک 

سابق پرسپولیس شوند.
ماجرا از روزی استارت خورد که استاد الدوحه قطر 
در گزارشی تحلیلی از وضعیت حاکم برالخور مدعی 
شد مدیران باشگاه بعد از برکناری بانید سرمربی 
فرانسوی قصد دارند تغییراتی در فهرست نفرات 
خارجی خود نیز داشته باشند بلکه با این شوک تیم 
از سقوط نجات پیدا کند. تحلیلی که ناخودآگاه به 
دردسرهای فراوانی برای ستاره ایرانی تبدیل شد 
چون این موضوع هر روز در محافل داخلی بیشتر 
از قبل مورد توجه قرار گرفت تا باشگاه های بسیاری 
تلاش برای جذب این بازیکن را آغاز کنند، درست 
مثل اتفاقاتی که یک سال گذشته برای سروش رخ 

داد و در نهایت راهی پرسپولیس شد در حالی که 
این بار خبر می رسد هدف او بقا در لیگ ستارگان 
تا پایان قراردادش است سروش این روزها در حالی 
بدون توجه به حواشی و شایعات در اردوی الخور 
حضور دارد که با معرفی سرمربی تونسی جدید 
تا  است  تلاش  در  الخور  بازیکنان  سایر  همچون 
بلکه رضایت  بدهد  ارائه  را  بهترین عملکرد خود 
سرمربی جدید را جلب کند. ستاره ایرانی تا همین 
جای فصل یکی از بهترین های الخور بوده و حالا تا 
پایان نیم فصل چهار بازی در لیگ ستارگان پیش رو 
دارد ضمن اینکه باید در جام اتحادیه و جام حذفی 
قطر نیز به میدان برود از همین رو امیدوار است 

بتواند  رضایت سرمربی تونسی را جلب کند.
نکته جالب در خصوص سروش رفیعی به تماس 
های متعدد از سوی باشگاه های خواهان ایرانی برمی 
گردد که در طول یکی دو هفته گذشته به اوج خود 
رسیده است. سروش که روی تمرینات الخور تمرکز 
کرده تا به هر شکلی شده بتواند رضایت سرمربی 
تونسی و سران باشگاه برای پایبندی به قراردادشان 
را جلب کند به قدری در این روزها از باشگاه های 
ایرانی تماس داشته که باعث کلافگی او شده است.  
به گزارش ورزش سه، با این وجود رفیعی تصمیم 
به  ادامه کار  برای  الخوری ها  با  اگر  گرفته حتی 
توافق نرسد قید بازگشت به لیگ برتر را بزند و راهی 
فوتبال اروپا شود جایی که در تابستان هم پیشنهاد 
داشت. هافبک فصل قبل پرسپولیس که در تابستان 
می توانست راهی یونان، بلژیک، اتریش و ... شود 
تنها به خاطر مسائل مالی و کم بودن رقم های 
پیشنهادی قید این اتفاق را زد و ترجیح داد راهی 
قطر و الخور شود تا به منافع مالی مدنظرش برسد از 

همین رو حالا که از نظر مالی مشکلی پیش رو ندارد 
ترجیح می دهد حتی با قرارداد مالی کم در صورت 

قطع همکاری با الخور راهی اروپا شود تا ایران.
  چه بسا همین شایعات که از تحلیل یک روزنامه 
قطری و نه خبر قطعی آغاز شد روی سرنوشت این 
بازیکن هم تاثیرگذار بوده باشد چون شنیده می 
از  شود در اردوی فعلی تیم ملی احتمال دعوت 
سروش توسط کی روش نیز وجود داشت اما این 
شایعات و احتمال بازگشت رفیعی به ایران باعث شد 
تا نام سروش از افکار تاکتیکی سرمربی پرتغالی و 

فهرست تیم ملی خارج شود.
در حال حاضر سروش رفیعی برخلاف تمام اخبار 
و شایعاتی که رسانه های دوحه به آن دامن زدند 
به  کند  می  سپری  الخور  در  را  مطلوبی  شرایط 
خصوص که طرفداران این باشگاه کوچک قطری 
مدعی هستند ستاره ایرانی در کنار مادیسون برزیلی 
دو بازیکن تاثیرگذار این فصل بودند که یکی دو 
باری هم در تیم منتخب هفته لیگ ستارگان قرار 
داشتند از همین رو امیدواری ها برای ماندن او در 
الخور به مراتب بیشتر از احتمال قطع همکاری اش 

است.
 حتی اگر سروش رفیعی از الخور بنا به دلایلی 
کنار گذاشته شود این بازیکن تصمیم به بازگشت به 
ایران ندارد و  ترجیح می دهد به جای بازگشت یا 
در باشگاهی بهتر در قطر یا تیمی اروپایی فصل را به 
پایان برساند بلکه به این شکل شانس حضور در جام 
جهانی روسیه 2018 را نیز به دست آورد. شانسی 
که اندک نیست و تنها نیاز به تصمیمات و رفتارهای 
حرفه ای دارد تا عملکرد سروش بیشتر از قبل مورد 

توجه کی روش قرار بگیرد.

نکونام:

 استقلالی ها کی با من تسویه کردند که خودم 
خبر ندارم؟!

کاپیتان اسبق تیم ملی گفت: امیدوارم فدراسیون به قولش عمل کند و طلبم را بدهد 
وگرنه من هم کاری که نباید، انجام می دهم چون من حکم کمیته انضباطی را هم 

دارم، این حکم بر اساس اقرار و نامه رسمی خود باشگاه بوده و قطعی است.
فدراسیون فوتبال و مقاماتش اعلام کرده اند که باشگاه های ایرانی توانسته اند مدارک 
خود را برای گرفتن مجوز حرفه ای از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا کامل کنند. 
انتشار این خبر کافی بود تا بعضی از چهره ها در این خصوص موضع گیری کرده و 

حرف هایی بزنند که خلاف ادعاهای باشگاه استقلال و فدراسیون فوتبال است.
اقدام به  اعتقاد دارند مشابه سال های گذشته فدراسیون  این بین عده ای  در 
سندسازی کرده است. در روزهایی که خیلی از بازیکنان استقلال و پرسپولیس اظهار 
نظر کرده اند اما جواد نکونام در این باره سکوت کرد اما حالا که فدراسیون می گوید کار 
تمام شده و حتی مدارک باشگاه استقلال مورد تائید AfC قرار گرفته، نکونام سکوتش 
را شکست. او تاکید می کند در این سال ها به خاطر استقلال و هوادارانش چیزی نگفته 
و تصور می کرد مشکل، دوستانه حل شود، حالا به این مسئله واکنش نشان می دهد.

جواد نکونام در این خصوص گفت:متاسفانه در فوتبال ایران وقتی سکوت کنی و 
چیزی نگویی، تصور می کنند زبان نداری و نمی توانی حرف بزنی. با اینکه مدت هاست 
منتظر مانده ام و حرفی درباره طلبم از استقلال نگفته ام، وقتی شنیدم این باشگاه تمام 
طلب هایش را تسویه کرده یا حداقل با طلبکاران توافق داشته، تعجب کردم. از خودم 
پرسیدم کی با من تسویه کرده اند که خودم خبر ندارم؟! وی خاطرنشان کرد: یادم 
هست باشگاه الشارجه امارات پیشنهادی دو ساله به من داد که برای هر سال نزدیک به 
5.5 میلیارد تومان پرداخت می کردند. من می توانستم به راحتی به این پیشنهاد پاسخ 
مثبت بدهم ولی فدراسیون فوتبال به من گفت در ایران و استقلال بمان چون همان 

موقع اسم لیگ شان را هم به اسم مجعول خلیج ع-ر-ب-ی تغییر دادند. 
فدراسیون تاکید داشت در استقلال بمان و قرار بر این شد نیمی از قراردادم را 
استقلال بدهد و نیمی دیگر را فدراسیون فوتبال. آنها خودشان گفتند از محل درآمد 
باشگاه استقلال، پولت را می دهیم. من هم این موضوع را پذیرفتم و ماندم ولی 

متاسفانه قولی که داده بودند را، عملی نکردند.
نکونام در ادامه تصریح کرد: واقعا این رفتار من را رنجاند. منتی هم نیست چون خودم 
دوست داشتم در استقلال بمانم ولی آیا مستحق این رفتار بودم؟ اگر متوجه شوم 
فدراسیون یا باشگاه استقلال به AFC گفته باشند تمام طلب هایشان را پرداخت کرده 
اند آنوقت مجبور خواهم شد کاری را که قلبا دوست ندارم، انجام دهم. تا الان هم به 
خاطر استقلال و هواداران منتظر ماندم ولی رفتاری که با من شد، آزار دهنده است. آیا 

هرکس سکوت کند و چیزی نگوید، باید چنین رفتاری با او شود؟
کاپیتان اسبق تیم ملی، در صورت تخلف آبی ها، در این زمینه گفت: هواداران 
استقلال در جریان باشند که من حتی حاضر شده بودم کل طلبم را ببخشم و در 
عوض باشگاه پول مالیاتم را که متعهد به پرداخت آن شده، بپردازد اما دوستان حتی 

جواب تلفنم را ندادند و پیگیری هم نکردند تا کار به اینجا بکشد.
 با این حال امیدوارم فدراسیون به قولش عمل کند و طلبم را بدهند وگرنه من هم 
کاری که نباید، انجام می دهم. حکم کمیته انضباطی را هم دارم چون این حکم بر 
اساس اقرار و نامه رسمی خود باشگاه بوده، قطعی است و امیدوارم مشکلم را حل کنند.

فکری سرمربی تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان:

بازیکنانم را هوایی کرده اند
سرمربی تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان از تماس برخی مربیان و مدیران با بازیکنانش 

در آستانه نیم فصل لیگ دسته اول گلایه کرد و گفت: بازیکنانم را هوایی کرده اند. 
محمود فکری درخصوص شرایط تیم نفت مسجد سلیمان که صدرنشین رقابت های 
لیگ دسته اول است گفت: خوشبختانه آخرین بازی خود را مقابل مس کرمان با پیروزی 

به پایان رساندیم و باید خود را آماده دیدار برابر شیرازی ها کنیم.
وی با انتقاد از برخی مدیران به دلیل تماس با بازیکنان تیمش گفت: متاسفانه وقتی 
به نیم فصل نزدیک می شویم اتفاقات ناخوشایندی در لیگ یک رخ می دهد؛ برخی 
مربیان و حتی مدیران باشگاه ها با بازیکنان تماس می گیرند و تمرکز آنها را به هم می 
زنند و با پیشنهادهای اغواکننده می خواهند بازیکنان نفت را هوایی کرده و آنها را به 

تیم خود ببرند.
سرمربی نفت مسجد سلیمان تصریح کرد: این بدترین کاری است که برخی از دوستان 
انجام می دهند و با توجه به اینکه تیم خودشان شرایط خوبی ندارد، می خواهند به تیم 

های دیگر ضربه زده و آنها را از شرایط خوبی که دارند دور کنند.
فکری در ادامه گفت: با بازیکنانم در این خصوص صحبت کردم و به آنها هشدار داده 
ام که اسیر این اتفاقات نشوند؛ تمرکزشان را بر روی موفقیت تیمشان بگذارند تا بتوانیم 

در دیدارهای آتی هم موفق باشیم.
وی در پاسخ به این سوال که گفته شده است، نفت مسجد سلیمان یکی از تیم های 
صعودکننده به لیگ برتر خواهد بود، گفت: خیلی زود است که در این خصوص صحبت 
کنیم هنوز یک نیم فصل باقی مانده و فوتبال همیشه آبستن اتفاقات غیرقابل پیش بینی 
است. بنابراین ما بازی به بازی پیش می رویم و امیدوارم بتوانیم فصل آینده در لیگ برتر 
حضور داشته باشیم. سرمربی نفت مسجد سلیمان درباره شرایط این روزهای استقلال 
هم گفت: با پیروزی برابر نفت، آبی پوشان به یک آرامش نسبی دست پیدا کردند و حالا 
می توانند از تعطیلات لیگ و اردوی کیش بهترین استفاده را برده تمرینات منظمی را 

انجام دهند و با آمادگی کامل آماده شروع دوباره لیگ باشند.
وی درخصوص انتقادهای علی کریمی هم گفت: به هر حال این نظر کریمی بوده که 
این صحبت ها را بیان کرده در اینکه فوتبال ما مشکل دارد شکی نیست اما امیدوارم 

مسئولان تمام تلاش خود را به کار گیرند تا این مشکلات هر چه زودتر برطرف شود.
فکری درباره وضعیت این روزهای تیم ملی هم گفت: بازی با پاناما را دیدم شاید 
خیلی از این بازیکنانی که در این دیدار حضور داشتند مسافر جام جهانی نباشند اما 
خوشبختانه تیم ملی از اعتماد به نفس برخوردار است و امیدوارم با درایت مسئولان 
و بازی های تدارکاتی خوب با تیم های پرقدرت اروپایی بتوانیم عملکرد خوب در جام 

جهانی داشته باشیم.
سرمربی نفت مسجدسلیمان در پایان خاطرنشان کرد: از تمام هواداران خونگرم مسجد 
سلیمان هم تشکر می کنم که در این مدت و تمامی بازی ها کنار ما بودند، تیم را تشویق 
کردند و امیدوارم این روند تا پایان فصل ادامه پیدا کند تا بتوانیم جشن صعود به لیگ 

برتر را با تماشاگران خونگرم مان در مسجد سلیمان برپا کنیم.

مسوول کمیته جوانان و استعدادیابی هیأت   فوتبال قم خبر داد

آغاز مرحله نهایی لیگ فوتبال نونهالان در قم 
مسوول کمیته جوانان و استعدادیابی هیأت   فوتبال استان قم از آغاز مرحله نهایی لیگ 

فوتبال نونهالان و همچنین استارت نخستین دوره لیگ زیر 15 سال در قم خبر داد. 
مهدی عمویی اظهار کرد: با توجه به برگزاری مسابقه هفته نخست از فصل جدید 
مسابقات لیگ برتر فوتبال نوجوانان باشگاه های کشور، برنامه هفته نخست از مرحله 

پایانی لیگ نونهالان زیر 14 سال قم با کمی تغییر مواجه شد.
وی ادامه داد: بر این اساس دیدارهای هفته نخست از دور پایانی لیگ فوتبال نونهالان 
زیر 14 سال باشگاه های استان قم از روز پنجشنبه 25 آبان ماه به میزبانی زمین چمن 
مصنوعی مجموعه ورزشی تختی قم و با برگزاری سه مسابقه حساس و تعیین کننده 
برگزار می شود. مسوول کمیته جوانان و استعدادیابی هیأت   فوتبال استان قم افزود: در 
این روز ابتدا تیم های سیاه جامگان و عقاب رو در روی یکدیگر قرار می گیرند و دومین 
بازی بین تیم های نونهالان فراز و پیام برگزار می شود، ضمن اینکه شاهین و سهیل 
برگزار کننده سومین بازی این هفته هستند. وی سپس به برنامه ریزی این کمیته برای 
برگزاری نخستین دوره لیگ فوتبال نونهالان زیر 15 سال باشگاه های قم اشاره و ابراز 
کرد: این رقابت ها با عنوان یادواره مقام شامخ شهید فهمیده و 36 هزار شهید دانش آموز 
برنامه ریزی شده و تیم ها تا 24 آبان برای اعلام آمادگی و تکمیل مدارک خود فرست 
دارند. عمویی به شرایط سنی رقابت های لیگ زیر 15 سال فوتبال نونهالان قم نیز اشاره 
و عنوان کرد: در این لیگ فوتبالیست های متولد دهم دی ماه سال 1382 تا یازدهم 
دی ماه سال 1386 مجاز به عضویت در ترکیب تیم های شرکت کننده در این مسابقات 
هستند. وی خاطرنشان کرد: لیگ های فوتبال رده های سنی پایه استان قم در تمامی 
گروه های سنی برنامه ریزی شده و هدف این است که محصول استعدادیابی در تمام 
مدارس و آکادمی های فوتبال قم در این لیگ ها به خوبی توانایی و استعداد خود را به 

نمایش بگذارند و فوتبال قم آینده خوبی داشته باشد.

افاضلی از صبا رفت
سرمربی تیم فوتبال صبای قم از هدایت این تیم دسته اولی فوتبال ایران کنار رفت.

هومن افاضلی سرمربی تیم فوتبال صبای قم که از هفته سوم رقابت های لیگ دسته 
اول فوتبال ایران )لیگ آزادگان( هدایت تیم صبای قم را به عهده گرفته بود دیروز از 

سمت خود در این تیم کناره گیری کرد.
 او در آخرین تمرین تیم با بازیکنان خداحافظی کرد و به احتمال فراوان دیگر روی 
نیمکت این تیم نخواهد نشست .افاضلی با صبای قم نتایج خوبی به دست نیاورد به 
طوری که این تیم در پایان هفته دوازدهم لیگ دسته اول با 9 امتیاز در رده شانزدهم 

جدول قرار دارد.

طرح: مهدی دل روشن
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یک مطالعه نشان داد که واکسن های آنفلوانزا که 
در تخم مرغ ها رشد می کنند در مبارزه با آنفلوانزا 
ناکارآمد هستند. این به دلیل جهشی ضروری است 
که ویروس برای رشد موثر در محیط نیاز به انجام 

آن دارد.
 به رغم تزریق سالیانه، هنوز بسیاری افراد از سرفه 
تحقیق جدید  یک  می برند.  رنج  سرماخوردگی  و 
سبب  به  آنفلوانزا  واکسن های  که  می دهد  نشان 

فرآیند معیوب تولید تاثیر خود را از دست داده اند.
چیزی که ناراحت کننده بود این است که تنها 34 
درصد از بیمارانی که واکسن زده بودند به آنفلوانزا 
افراد واکسینه در  از  مبتلا نشدند و دسته بزرگی 

معرض خطر قرار دارند.
دانشمندان دانشگاه راچستر و دانشگاه شیکاگو ادعا 
می کنند که رشد ویروس آنفلوانزا در تخم مرغ ناقص 
است. کاهش اثربخشی واکسن به این دلیل است 
که ویروس دچار جهش می شود، در حالی که اجازه 

می دهد درون تخم مرغ رشد کنند.

شامل  آنفلوانزا  واکسن های  تولید  کلی  طور  به 
استفاده از پروتئین هایی است که از لایه خارجی 

ویروس های آنفلوانزای تخریب شده تهیه شده اند.
این فرآیند سیستم ایمنی را آماده می کند تا هنگام 
ورود ویروس به بدن، آن را شناسایی کرده و واکنش 
آنفلوانزای  ویروس های  حال،  این  با  دهد.  نشان 
H3N2 با سلول های تخم مرغ سازگار نیستند. برای 
چسبیدن به سلول ها، جهش ایجاد می شود که در 

نهایت به تهیه واکسن منجر می شود.
اسکات هنسلی محقق و استادیار میکروبشناسی 
پنسیلوانیا  دانشگاه  پرلمن  پزشکی  دانشکده  در 
بدون  است.  داد: جهش یک گام ضروری  توضیح 
جهش، ویروس آنفلوانزا رشد نخواهد کرد، مگر اینکه 

جهش یابد.
جهشی که سال گذشته رخ داد، به اندازه ای قابل 
توجه بود که موجب یک اختلاف بین ویروس غالب 

H3N2 و واکسن شد.
هنسلی ابراز تاسف کرد که در حالی که ویروس 

رشد  حشرات  یا  سلولی سگ  کشت  در  می تواند 
کند، فقط آن واکسن هایی که برای افراد مبتلا به 
آلرژی های تخم مرغ تهیه شده اند، تحت چنین فرایند 

تولیدی قرار می گیرند.
هنسلی خواستار ارزیابی فرایند تولید این واکسن ها 
است، زیرا بسیاری از متخصصان از این جهش مطلع 

هستند.
در  واکسن  آموزش  مرکز  مدیر  آفیت،  پائول 
بیمارستان کودکان فیلادلفیا، اظهارات هنسلی را 

تایید کرد.
وی تاکید کرد در حالیکه تولید یک واکسن جدید 
ارائه  اقدامات لازم را برای  باید  گران است، داروها 

واکسن های جدید و موثر انجام دهند.
آفیت افزود که شرکت ها باید قبل از تغییر محیط 

رشد خود، تست گسترده ای انجام دهند.
به گفته آنتونی فوشی، مدیر موسسه ملی آلرژی و 
بیماری های عفونی گفت: ناکارآمدی واکسن ها نباید 

مردم را از تزریق واکسن های آنفلوانزا دور نگه دارد.
داروسازی  شرکت های  از  همچنین  فوشی 
تحویل  و  بودن  دسترس  در  تا  کرد  درخواست 

واکسن های آنفلوانزا را تسهیل و تسریع کنند.
شرکت های دارویی مایل نیستند پول و منابع خود 
را در تولید واکسن های آنفلوانزا صرف کنند، زیرا 

مقبولیت آنها میان مردم کم است.
مرکز کنترل بیماری تزریق سالیانه واکسن را برای 
افراد شش ماهه به بالا توصیه می کند، اما تنها نیمی 
از مردم اجابت می کنند. والدین به شدت تشویق به 

دنبال کردن توصیه ها می شوند.
هنسلی گفت: آخرین چیزی که ما می خواهیم 
این است که خوانندگان فکر نکنند این خبر نوعی 
داستان ضد واکسین است. اثربخشی 34 درصدی 

بهتر از صفر است.

این هواپیما از هوا برق تولید می کندواکسن آنفلوانزا به خاطر تخم مرغ ها کار نمی کند!

ناسا مشغول بررسی طرح هواپیمایی است که از برخورد جریان هوا به بدنه آن برق 
تولید می کند. این طرح در ماه های آتی آزمایش می شود.

ناسا مشغول ساخت جت مسافری است که از جمع آوری جریان هوایی که با بدنه 
هواپیما می خورد، برق تولید می کند.

در این طرح قدرت پیشرانه هواپیمای مذکور افزایش یافته و از سوی دیگر کارآمدی 
آن نیز 10 درصد ارتقا می یابد. همچنین در این طرح هواپیما می تواند با مقدار سوخت 

فعلی مسافت بیشتری را طی کند.
طرح اولیه مذکور به نام STARC_ABL  توسط جیم فدلر و جیسون ولسید ارائه 

شده و ناسا مشغول بررسی آن به عنوان یکی از طرح های آزمایشی X-planes است.
این طرح شبیه هواپیماهای معمولی است اما برخلاف نمونه های موجود برای به کار 

انداختن موتور توربو الکتریک آن به 3 مگاوات برق نیاز است.
موتورهای این هواپیما روی بال ها قرار دارند و 80 درصد نیروی لازم برای بلند شدن 
هواپیما و 55 درصد نیروی مورد نیاز سفر را فراهم می کنند. بقیه نیروی مورد نیاز توسط 

یک توربوفن BLI تامین می شود که روی دم هواپیما قرار گرفته است.

تولید برنج تراریخته با ۵۰ درصد ثمردهی بیشتر
دانشمندان دانشگاه آکسفورد ژنی را کشف کرده اند که با انتقال آن به برنج می توان 
توان فتوسنتزی و تحمل برنج نسبت به گرما و خشکی را افزایش داده و ثمردهی برنج 
را 50 درصد تقویت کرد. دانشمندان ژنی را در ذرت کشف کرده اند که مسئول مسیر 
فتوسنتز پربازده C4 در ذرت است و با انتقال آن به برنج می توان توان فتوسنتزی و 
تحمل برنج نسبت به گرما و خشکی را افزایش داده و در نتیجه آن ثمردهی برنج را تا 

حد قابل توجهی تقویت کرد.
دانشمندان دانشگاه آکسفورد برای بهبود فرایند فتوسنتز در برنج و افزایش عملکرد 
آن، پروژه ای به نام برنج C4 را آغاز کرده اند که در این پروژه با واردکردن ژن ذرت به گیاه 
برنج، توان فتوسنتزی این گیاه تقویت خواهد شد و برنج نیز به سطح محصولات پربازده 
خواهد رسید. برنج از مسیر فتوسنتزی C3 استفاده می کند که بازده بسیار کمتری در 
محیط های گرم و خشک نسبت به مسیر C4، یعنی مسیری که در گیاهان دیگر مانند 
ذرت و ذرت خوشه ای از آن استفاده می شود دارد. طبق برآورد دانشمندان، اگر فتوسنتز 
برنج به مسیر C4 تغییر داده شود، بازده آن می تواند تا 50 درصد افزایش یابد. محققان 
فوق نشان داده اند که چگونه می توان اولین قدم در این روش را که به نام آناتومی 
 LIKE-GOLDEN2 شناخته می شود، با وارد کردن یک ژن ذرت به نام proto-Kranz
به برنج، برداشت. آن ها در این مرحله تعداد کلروپلاست ها و میتوکندری های فعال در 
سلول های پوششی اطراف رگبرگ ها را با تقلید از ویژگی های دیده شده در گونه های 
proto-Kranz، افزایش دادند. پروفسور جین لنگدیل، استاد توسعه گیاهی دپارتمان علوم 
دانشگاه آکسفورد و محقق ارشد این مرحله از پروژه برنج C4 دراین باره می گوید: »در 
این بررسی یک تک ژن به برنج وارد شده تا اولین مرحله در مسیر تکاملی C3 به C4 را 
بازسازی کند. این پیشرفت واقعاً دلگرم کننده است و چالش حال حاضر ما این است که با 
استفاده از آن، ژن های صحیح برای تکمیل مراحل باقیمانده در این فرایند را پیدا کنیم.«

افزایش مسافت طی شده تسلا با سوخت 
هیدروژنی

یک شرکت هلندی با افزودن تانک هیدروژن به خودروی برقی تسلا، مسافت طی 
شده با یک بار شارژ آن را دوبرابر کرد. این خودروی جدید هسلا نامیده شده است.

یک شرکت تامین کننده بنزین در هلند، با افزودن یک تانک هیدروژن به خودروی 
تسلا مدل S مسافتی که خودرو با یکبار شارژ طی می کند را افزوده است.

هفته گذشته گروه Holthausen اعلام کرد آزمایش ها روی خودروی نمونه را آغاز 
کرده است. در این آزمایش پک باتری و تانک هیدروژن کامل پر شدند و Hesla مسافتی 
 Model S P100D حدود 620 مایل را طی کرد که دو برابر مسافتی  است که خودروی
با یک بار شارژ باتری طی می کند. اما این پروژه هنوز از سوی تسلا حمایت نشده بنابراین 
هولتائوزن برای انجام آزمایش های خود از یک خودروی دست دوم تسلا استفاده کرده 
است. البته اضافه کردن تانک هیدروژن به خودروی تسلا حدود 60 هزار دلار هزینه 
دارد.  از سوی دیگر پرکردن تانک هیدروژن نیز کار مشکلی است زیرا به عنوان مثال در 

آمریکا فقط 39 ایستگاه سوختگیری هیدروژنی وجود دارد.

تحقیقات محققان آمریکایی حاکی از آن است که استفاده از الکل می تواند سبب 
مرگ سلول های بنیادی مغز شود و این نرخ در مورد زنان بالاتر است.

 تحقیقات موسسه تحقیقات سوء مصرف الکل و الکلیسم آمریکا نشان می دهد سالانه 
88 هزار نفر در آمریکا در اثر مصرف الکل جان خود را از دست می دهند.

به گفته این گروه از محققان الکل در مقام سوم عوامل قابل کنترل مرگ و میر در 
آمریکا قرار دارد.

در تحقیق جدیدی که انجام شده است محققان به این نتیجه رسیده اند که علاوه 
بر ایجاد سرطان، مصرف الکل می تواند تاثیر بسیار مخربی بر سلول های بنیادی مغز 

داشته باشد.
بررسی های تیم تحقیقاتی نشان می دهد که استفاده از الکل تاثیر مخربی بر سه 
ناحیه اصلی مغز که وظیفه تولید سلول های بنیادی را دارند، می گذارد و تقریبا تمام 

آنها را نابود می کند.

نکته قابل توجه در این تحقیق این بود که محققان متوجه شدند تاثیر مصرف بر روی 
زنان بیشتر از مردان است و نرخ نابودی این سلول ها در مواجهه با اتانول در زنان بسیار 
بیشتر از مردان است. محققان اعلام کرده اند این اتفاق می تواند بر روی سیستم عصبی 
 Stem Cell مرکزی نیز تاثیر مخربی داشته باشد. نتایج این تحقیق در ژورنال علمی

Reports منتشر شده است.
از طرفی پزشکان انجمن تومورشناسی بالینی آمریکا برای اولین بار با صدور بیانیه 
ای از مردم این کشور خواستند تا مصرف الکل را محدود کنند تا از ابتلا به سرطان 

جلوگیری شود.
در تابستان امسال موسسه تحقیقات سرطان در آمریکا نیز هشدار داده بود حتی 
مصرف یک لیوان کوچک از انواع الکل می تواند احتمال ابتلا به سرطان سینه در زنان 
پیش و پس از یائسگی را افزایش دهد. نتایج این تحقیق حاصل بررسی شرایط  12 

میلیون زن بوده که 260 هزار نفر از آنان مبتلا به سرطان سینه بوده اند.

مرگ سلول های بنیادی مغز با مصرف الکل

با روی به جنگ سرماخوردگی بروید 
هنگامی که موضوع مبارزه با یک بیماری و غلبه بر آن مطرح می شود، بیشتر ما به 
طور معمول مصرف مقادیر زیاد از ویتامین C را مد نظر قرار می دهیم. از این رو، جای 
شگفتی نیست که یک ماده مغذی مهم دیگر در این زمینه یعنی روی از کانون توجه 
ما خارج شود.  مطالعات نشان داده اند که روی در کوتاه کردن دوره سرماخوردگی، 
زمانی که از نخستین روز بروز علائم بیماری مصرف شود، موثر عمل می کند. توانایی 
این ماده معدنی در کمک به جلوگیری از تکثیر باکتری ها یا ویروس ها در بدن عامل 
کلیدی در این زمینه محسوب می شود. روی برای بدن انسان برای ساخت DNA به 
منظور تشویق رشد و ترمیم بافت ضروری است و به بهبودی سریع تر زخم و حصول 
اطمینان از عملکرد درست سیستم ایمنی بدن کمک می کند. برای حصول اطمینان 
از دریافت روی کافی از رژیم غذایی خود می توانید برخی از مواد غذایی که در ادامه 

به آنها اشاره می شود را در برنامه غذایی روزانه خود جای دهید.
صدف چروک:  با افزودن مقداری غذای دریایی به رژیم غذایی خود می توانید 
توانایی بدن در مبارزه با بیماری را افزایش دهید. یک صدف چروک بزرگ دارای حدود 
یک میلی گرم روی است که حدود 10 درصد از ارزش غذایی روزانه این ماده مغذی 
را تامین می کند. با مصرف چند عدد صدف چروک می توانید بخش زیادی از نیاز 

روزانه خود به روی را تامین کنید.
گوشت گاو : یک وعده سه اونسی )85 گرمی( از گوشت گاو دارای حدود هفت 
میلی گرم روی است. این تقریبا 100 درصد از نیاز روزانه به این ماده مغذی را برای 
زنان تامین می کند و اندکی کمتر از میزان مورد نیاز برای مردان است. گوشت گاو 
را به روش های مختلف مانند سرخ کرده، در سوپ سبزیجات یا همراه با سبزیجات 

دیگر می توانید مصرف کنید.
ماست:  هست اونس )227 گرم( ماست ساده کم چرب حدود دو میلی گرم روی 
یا نزدیک به 20 درصد از ارزش غذایی روزانه این ماده معدنی را تامین می کند. 
ماست را می توانید در اسموتی، به همراه گرانولا، یا بدون هیچ افزودنی و به صورت 

ساده مصرف کنید.
پنیر سوئیسی:  پنیر سوئیسی را می توانید به همراه ساندویچ یا سبزیجات دیگر 
برای دریافت مواد مغذی هر چه بیشتر مصرف کنید. یک اونس )28 گرم( پنیر 
سوئیسی دارای 1.2 میلی گرم روی یا حدود هشت درصد از ارزش غذایی روزانه است.
نخود : نخود انتخابی هوشمندانه است، زیرا در میان 25 ماده غذایی تقویت کننده 
مغز قرار دارد. نخود منبع خوبی برای روی، فولات، و منگنز است. نصف فنجان نخود 

حاوی 2.8 میلی گرم روی است.
لوبیا قرمز:  نصف فنجان لوبیای قرمز نه تنها حاوی 0.9 میلی گرم روی یا شش 
درصد از ارزش غذایی روزانه این ماده مغذی است، بلکه سرشار از آنتی اکسیدان ها 

و آهن نیز است.
گوشت مرغ تیره : هر زمان که بیمار هستیم، مصرف سوپ مرغ یکی از توصیه 
های اصلی است که با آن مواجه می شویم. دلیل خوبی در پس این توصیه قرار دارد، 
زیرا یک وعده گوشت مرغ تیره چهار اونسی )113 گرم( حاوی 3.2 میلی گرم روی 
است. ترکیب گوشت مرغ تیره و روشن با یکدیگر می تواند مجموعه ای از مواد مغذی 

را در اختیار بدن شما قرار دهد.
بادام هندی:  بادام هندی یکی از سالم ترین مغزهای خوراکی است که می 
توانید مصرف کنید. یک مشت کوچک از بادام هندی )حدود 28 گرم( یا یک 
قاشق غذاخوری از کره آجیل حاوی 1.6 میلی گرم روی است. با افزودن مقدار 
اندکی بادام هندی به رژیم غذایی روزانه خود می توانید از ابتلا به سرماخوردگی 

پیشگیری کنید.
کینوآ : کینوآ محصولی فاقد گلوتن است که از محتوای بالای روی و پروتئین سود 
می برد و عطر و طعم ملایم آن سبب می شود تا در دستورالعمل های غذایی مختلف 

قابل استفاده باشد. سه چهارم فنجان کینوآ دارای حدود دو میلی گرم روی است.
جو دو سر: جود دو سر را می توانید در وعده غذایی صبحانه خود بگنجانید، زیرا 
نصف فنجان از آن حدود 1.6 میلی گرم روی دارد. با افزودن دارچین و یک میوه 
سرشار از آنتی اکسیدان، مانند توت ها، می توانید عطر و طعم بهتری به وعده جو دو 
سر ساده خود ببخشید. برای افزایش محتوای روی می توانید یک مشت کوچک بادام 

خرد شده به این وعده اضافه کنید.
دانه های آفتابگردان: دانه های آفتابگردان یکی از ابرمواد غذایی هستند که باید 
در رژیم غذایی شما حضور داشته باشند. یک اونس )28 گرم( از دانه های آفتابگردان 
حاوی 1.5 میلی گرم روی است. البته دانه های آفتابگردان فاقد نمک را مصرف کنید 

تا از بیشترین میزان فواید آنها بهره مند شوید.
بروکلی:   نصف فنجان بروکلی حاوی 0.25 میلی گرم روی است. بدون تردید، 
میزان روی موجود در بروکلی بسیار کمتر از موارد دیگر در این فهرست است. با 
این وجود، میزان روی موجود در بروکلی در هر کیلوکالری بین سبزیجات دیگر بی 

رقیب است.
 اگرچه مصرف بروکلی به تنهایی نمی تواند نیاز روزانه شما به این ماده معدنی را 

تامین کند، اما می تواند در نقش یک مکمل خوب ظاهر شود.

یک متخصص طب ایرانی مطرح شد

علل ابتلا به میگرن
متخصص طب ایرانی گفت: عواملی نظیر استعداد ژنتیکی، اختلال های عصبی، 
تغییرات در دستگاه عصبی سمپاتیک، اختلال در عملکرد ترشح هورمون هایی مانند 

سروتونین، دوپامین و... می تواند در بروز میگرن مؤثر باشد.
محمود قادری متخصص طب ایرانی گفت: علت دقیق میگرن را نمی توان قطعی 
عنوان کرد، اما آنچه مشخص است میگرن نوعی سردرد شدید است، که خانم ها بیشتر 

از آقایان به آن مبتلا می شوند. 
وی با اشاره به عوامل بروز میگرن گفت: عواملی نظیر استعداد ژنتیکی، عریض و 
تنگ شدن عروق در ناحیه سر و گیج گاهی، اختلال های عصبی، تغییرات در دستگاه 
عصبی سمپاتیک، اختلال در عملکرد ترشح هورمون هایی مانند سروتونین، دوپامین 

و... می تواند در بروز میگرن مؤثر باشد.
 قادری با اشاره به این که زمینه ابتلا به میگرن در تمامی انسان ها موجود است، 
گفت: هیچ حاشیه امنی برای محافظت از افراد وجود ندارد؛ هم چنین عوامل ایجاد 
کننده میگرن عبارتند از: وراثت، کم تحرکی، اضطراب و نگرانی، آلودگی هوا، تغذیه 
نامناسب، فست فود، کنسرو، غذاهای مانده، مصرف سیگار و قلیان، نوسانات هورمونی، 

بدخوابی)بی خوابی یا کم خوابی(.
 متخصص طب ایرانی تصریح کرد: برای درمان میگرن در طب سنتی، ابتدا 
تشخیص علل ایجاد کننده امری ضروری است؛ سپس پرهیزهای غذایی، اصلاح 
و هم چنین  آرامش ذهنی  استرس،  و  اضطراب  ورزش، کاهش  زندگی،  سبک 
حجامت ماستوئید)پشت گوش( و زالو درمانی در ناحیه پیشانی، شقیقه و پشت 

گوش بسیار مؤثر است.

با معده خالی، قهوه ممنوع! 
برای بسیاری از مردم جهان نوشیدن قهوه صبحگاهی یک ضرورت محسوب می 
شود. شاید هیچ زنگ هشداری بهتر از یک لیوان گرم از نوشیدنی مورد علاقه شما 
نباشد. همچنین، نیازی نیست درباره این عادت روزانه خود احساس گناه داشته 
باشید؛ نوشیدن قهوه می تواند فواید سلامت مختلفی را ارائه کند، که از آن جمله می 
توان به محافظت از مغز در برابر زوال عقل اشاره کرد. اما باید یک نکته را به خاطر 

داشته باشید و آن عدم نوشیدن قهوه با معده خالی است.
  قهوه می تواند تاثیری جدی بر دستگاه گوارش شما داشته باشد. نوشیدن قهوه 
می تواند تولید اسید در معده را افزایش دهد و اگر پیش از این کار چیزی نخورده 
باشید، اسید می تواند به پوشش داخلی معده آسیب وارد کرده و موجب سوء هاضمه 

و سوزش سردل شود. این شرایط برای قهوه بدون کافئین نیز صادق است.
اما این تنها خطر مرتبط با نوشیدن قهوه با معده خالی نیست. انجام این کار می تواند 
موجب عصبانیت، آشفتگی و اثرات دیگر، از جمله تغییرات خلقی شود. همچنین، 
نوشیدن قهوه با معده خالی می تواند موجب افزایش نشانه های اضطراب شود و 

ضربان قلب، تحریک پذیری و ناتوانی در تمرکز را افزایش دهد.
نوشیدن قهوه به تنهایی هنگام صبح می تواند ریتم شبانه روزی را نیز تخریب کند. 
زمانی که از خواب بیدار می شوید، ساعت داخلی بدن انسان هورمونی به نام کورتیزول 
را ترشح می کند و احساس هوشیاری و انرژی را در شما ایجاد می کند. با این حال، 
بر خلاف انتظار شما، پژوهش ها نشان داده اند که مصرف قهوه موجب کاهش سطوح 
کورتیزول می شود. در نتیجه، نوشیدن قهوه صبحگاهی می تواند بیشتر احساس 
خواب آلودگی را در فرد ایجاد کند.  البته افراد بسیاری سالهاست با معده خالی قهوه 
مصرف می کنند و احساس یا شرایط ناخوشایندی برای آنها شکل نمی گیرد. اگر این 
وضعیت برای شما نیز صدق می کند می توانید همچنان به نوشیدن قهوه صبحگاهی 
خود ادامه دهید! اما برای افراد دیگر نوشیدن قهوه همراه با صبحانه ای کامل یا حداقل 

در شرایطی که معده خالی نیست، توصیه می شود.

یک دندانپزشک:

نکاتی که پس از عصب کشی  دندان  باید 
رعایت شوند

جراح دندانپزشک با بیان اینکه پس از درمان ریشه دندان نباید روی پانسمان 
موقت را با مسواک سایید گفت: همچنین بهتر است نخ دندان نیز در ناحیه پانسمان 

وارد نشود.
علی مرسلی، جراح دندانپزشک و متخصص درمان ریشه اظهار داشت: گاهی بعد از 
درمان ریشه، با درد و تورم شدیدی در روزهای بعد از درمان، مواجه می شویم و ممکن 
است التهاب به حدی شدید باشد که حتی نتوان دندان های خود را روی هم قرار داد.
وی تصریح کرد: این مشکلات، ربطی به موفقیت درمان دندان نداشته و به زودی 
برطرف خواهد شد. در این شرایط بهتر است از داروهای تجویز شده استفاده شود و 
اگر دارویی تجویز نشده است بهتر است با دندانپزشک مشورت شود. در موارد درمان 
مجدد ریشه و در صورت درد شدید قبل از شروع درمان، درد و تورم بعد از درمان 

بیشتر قابل پیش بینی است.
این دندانپزشک ادامه داد: مسواک زدن و استفاده از نخ دندان منعی ندارد. فقط 
روی پانسمان موقت را نباید با مسواک سایید و همچنین بهتر است نخ دندان را در 

ناحیه پانسمان وارد نشود.
مرسلی با بیان اینکه تا قبل از رفع بی حسی، به خصوص در فک پایین، ممکن است 
موقع غذا خوردن گونه و زبان گاز گرفته و زخم شوند گفت: در این زمان بهتر است 
منتظر رفع بی حسی شد و از مصرف غذاهای نرم شروع کرد. اگر در باز شدن فک 

مشکل وجود دارد، از هوله گرم و ماساژ آرام در ناحیه درد استفاده شود.
وی افزود: پانسمان روی دندان موقت بوده و در اسرع وقت ،بعد از خاتمه درمان 
ریشه، باید پر شود یا درمان پروتزی روی آن انجام گیرد. در مورد نیاز به روکش با 
دندانپزشک مربوطه مشورت شود ولی باید در نظر داشت بیشتر دندان های عصب 
کشی شده نیاز به روکش پیدا می کنند. اگر پانسماتان افتاد در اسرع وقت برای 

پانسمان مجدد مراجعه شود و روی دندان نباید باز بماند.

محققان شیوه درمانی ژنتیکی را برای بیماری ارثی 
درمان  این  از  بیمار پس  که  اند  کرده  ابداع  شبکیه 

می تواند تا حدی بینایی خود را بازیابد. محققان درمان 
ژنتیکی جدیدی برای نابینایی ارثی ایجاد کرده اند.  
بیمارانی که به دلیل بیماری های ارثی شبکیه نابینا 
شده اند، با کمک درمان جدید می توانند بینایی خود 
را به اندازه ای بازیابند که در مسیری مارپیچ پیاده روی 
کنند. این تحقیق نشان داد درمان ژنتیک جدید  بینایی 
 Leber Congenital به مبتلا  بیماران  از  درصد   93
Amaurosis )LCA( را بهبود بخشید. این بیماری در 
کودکی شروع شده و به تدریج به نابینایی کامل منجر 

می شود. محققان دانشگاه آیوا به رهبری استفان آر 
راسل این تحقیق را انجام دادند. این تحقیق مسیر را 
برای درمان های ژنتیک دیگر فراهم می کند. درحال 
حاضر بیش از 225 جهش ژنتیک به نابینایی منجر می 
شود. همچنین دانشمندان معتقدند می توان از درمان 
ژنتیک برای احیای بینایی در بیماری های دیگر مانند 
از بین رفتن تدریجی ماکولا استفاده کرد. هم اکنون 
سازمان غذا و داروی آمریکا مشغول بررسی این درمان 

است.

نابینایی ارثی درمان شد

طرح: مهدی دل روشن

تصور بیشتر افراد چاق این است که اتخاذ یک رژیم 
غذایی فقیر و سبک زندگی بی حرکت، منجر به 
افزایش وزن در آنها شده است. این در حالی است 
که هنوز خیلی از ما نمی دانیم بین ابتلا به چاقی و 
عادات غلط خواب، ارتباط بسیار تنگاتنگی وجود دارد.
در اینجا 7 اشتباه حین خواب که منجر به افزایش 

وزن می شوند، بیشتر معرفی شده اند:
وب گردی: این وضعیت نیز می تواند با تحریک 
کورتیزول و دوپامین منجر به تداخل با خواب شبانه 
شود. محققان به همه افراد توصیه می کنند پیش 
از خواب مانیتورهایشان را خاموش کنند. نور آبی 
مانیتورها مغز شما را که برای خواب آماده می شود 
دچار اختلال کرده و خوابیدن را سخت می کند. 
دقیقا به همین دلیل است که خواندن کتاب های 
کاغذی قبل از خواب توصیه می شود. فعالیتی که 
باید جایگزین استفاده از تکنولوژی حین خواب کنید.
ورزش شبانه: درست است که سبک زندگی بی 
حرکت خود عاملی برای ابتلا به چاقی محسوب می 
شود، ورزش بیش از حد در هنگام شب نیز خود 
آزادی  و سرکوب  بدن  دمای  افزایش  برای  عاملی 
ملاتونین است. ورزش شبانه همچنین می تواند منجر 
به انتشار بیش از حد دوپامین و کورتیزول شود و 
مشکلات خواب را ایجاد کند. از انجام ورزش های 

سنگین 3 ساعت قبل از خواب باید اجتناب کرد.
افرادی  متخصصان می گویند  نوشیدن الکل: 
با وجود ورزش  الکل مصرف می کنند حتی  که 
کردن و رژیم گرفتن باز هم نمی توانند وزن خود 
را کاهش دهند چون این نوشیدنی پرکالری موجب 
افزایش چاقی شکمی می شود. متخصصان تغذیه 
تاکید کردند از آنجا که کالری های مایع نمی توانند 
احساس سیری ایجاد کنند، فرد به مصرف زیادتر 
آنها تمایل پیدا می کند و همین امر موجب افزایش 
وزن بیشتر می شود. پیش از این پژوهشگران متوجه 
شده بودند که اعتیاد به الکل همان نقاطی از مغز را 
تحریک می  کند که در مصرف افراطی نقش دارند و 
بنابراین این احتمال وجود دارد که اعتیاد به چنین 
موادی گرایش به پرخوری را برای فرد افزایش می 

 دهد و خطر چاقی را در پی دارد.
دیر غذا خوردن: مصرف مواد غذایی چند دقیقه 
افزایش  به  اواخر شب، منجر  از خواب و در  قبل 
سطح انسولین می شود. این روند خود کاهش تولید 
هورمون ملاتونین را به دنبال دارد و منجر به کاهش 
کیفیت خواب شبانه می شود. برای جلوگیری از 
بروز این مشکل، توصیه این است که مواد غذایی 3 

ساعت قبل از زمان خواب مصرف شوند.
قرارگیری در معرض نور شبانه: این وضعیت علاوه 

بر این که با انتشار و تولید ملاتونین تداخل دارد، 
باعث افزایش تولید هورمون کورتیزول نیز می شود. 
هورمون کورتیزول که مرتبط با استرس است، خود 
عاملی برای افزایش وزن شناخته شده و بیشتر منجر 
به افزایش چاقی شکمی می شود. خاموش کردن 
دستگاه های دیجیتال در هنگام شب و تاریک نگه 
داشتن اتاق خواب برای بهبود کیفیت خواب شبانه 

توصیه می شود.
اتاق خواب گرم: اگر می خواهید راحت تر بخوابید، 
بهتر است درجه حرارت اتاق خوابتان را پایین بیاورید 
حتی اگر فرد سرمایی هستید. طبق تحقیقات جدید 
انسیتوی بین المللی سلامت وقتی در اتاق سر بخوابید 
بدن شما کالری بیشتری می سوزاند و این برای 

سلامت تان مفید است.
های  آدم  بهانه  شاید  نامنظم:  خواب  ساعات 
ناموفق برای بد خوابیدن نداشتن زمان کافی برای 
خواب باشد در حالیکه آنها اولویت های خود را اشتباه 
انتخاب کرده اند. خواب کافی برای سلامت شما یک 
امر ضروریست. تحقیقات متعدد ارتباط قوی بین 
مشکلات سلامت و فقر خواب پیدا کرده اند. طبق 
یکی از گزارش های منتشر شده رویترز، مردانی که 
به مقدار کافی نمی خوابند بیشتر در معرض ابتلا به 

دیابت و چاقی قرار دارند.

7اشتباه را قبل 
خواب فراموش 
کنید تا چاق نشوید
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پرخاشگری ، ایجاد درگیری ، مقاومت ، مقابله و لجبازی زمانی روی می دهد 
که بچه ها دیده نشوند، شنیده نشوند و در واقع با ناکامی و محرومیت عاطفی و 

رفتاری مواجه شوند. 
هر از گاهی با گله و شکایت خانواده ها رو برو می شویم که فرزندشان حرفشان 
را گوش نمی دهند و یا برخلاف رای و نظر آنها رفتار می کنند، این اتفاقات می 
توانند دلایل مختلفی داشته باشد. بنابراین شناسایی دلایل لجبازی فرزندان می 

تواند مارا در اتخاذ تصمیم درست در رابطه با رفتار او کمک کنند.
خیلی از اتفاقات در دوره کودکی به دلیل خود محور بودن بچه ها و برای اینکه 
خودشان را به دیگران اثبات کنند روی می دهد، یعنی بچه ها با متوسل شدن 
به انواع راه حل ها و رفتارها سعی بر جلب توجه و نظر دیگران به ویژه پدر و 
مادر دارند، از جمله رفتار هایی که در این دوره اتفاق می افتد موضوعاتی مانند 
دروغگویی، بزرگنمایی، قهرمان پروری و حتی مخالفت و لجاجت با پدر و مادر 

می باشد.
 در دوره نوجوانی هم به دلیل استقلال طلبی و خود نمایی نوجوان ممکن است 
اتفاقاتی از این قبیل رخ دهد که عموما هم به دلیل قدرت طلبی در نوجوان و 
سایر مسایل رشدی و تربیتی این لجبازی های و نافرمانی ها بیشتر در این دوره  

اتفاق می افتد .
همان طور که گفته شد آشنایی با مراحل رشد دوره کودکی و نوجوانی می 
تواند مارا در برخورد مسایل نافرمانی کودک و نوجوان آماده تر نموده و تصمیم 

گیری را برای ما آسان تر نماید .
در زیر اقداماتی را یاد آور می شویم که با در نظر گرفتن شرایط رشدی 

فرزندانمان می تواند کمک حال ما برای تصمیم گیری باشد.
* از مشاجره و درگیری های لفظی در مقابل دید فرزندانتان خود داری نمایید 

و الگوی نامناسب برای آنها نباشید .
* همراه با انتقادی که از فرزندتان دارید تشویق های مناسب را برای اصلاح 

آنها درنظر بگیرید .
* اگر نسبت به فرزند خود انتقادی دارید آنرا مختص رفتار کنید و کل 

شخصیت اورا زیر سئوال نبرید.
* هیچگاه تسلیم گریه و سماجت آنها برای بدست آوردن چیزی نشوید . 

اگریک بار تسلیم شوید برای همیشه راه را به او نشان داده اید .
* به وعده ها و قول هایی که می دهید ، عمل کنید. در این صورت به او انگیزه 

می دهید تا رفتار موثر داشته باشد. زمانی که قادر به انجام عملی نیستید قول 
ندهید.

* در ارتباط با مشکلاتی که با فرزند خود دارید ،آنها را اولویت بندی کنید و از 
کوچکتر به بزرگتر اقدام نمایید. ) سنگ بزرگ علامت نزدن است. (

* در صورتی که هدفی برای تنبیه رفتاری فرزند خود ندارید، آنها را بیهوده 
تهدید نکنید. بچه ها به این یقین می رسند که " از این حرفا زیاد می زنه ولی 

عمل نمی کنه "
* خطای فرزند خود را بپذیرید ولی در نهایت او را متوجه کنید که مسئولیت 

رفتار با خودش می باشد .
* رفتارتان همراه با احترام و اقتدار باشد و در عتاب و خطاب کردن محترمانه 

و با قاطعیت رفتار کنید .
* گاهی اوقات در مقابل لجبازی آنها، شوخی کنید و با بذله گویی و شوخی از 
اهمیت موضوع کم کنید. ویا حتی برخی از حرکات ورزشی مانند کشتی گرفتن 

با آنها را به نمایش بگذارید.
* در برخورد با آنان ثبات هیجانی داشته باشید، چنانچه فرزند شما متوجه شود 
که رنگ چهره شما عوض شد و یا تن صدایتان تغییر کرد، شما قافیه را باخته اید 

و فرزند شما به هدف خود رسیده است .
* به جای شنیدن حرف بچه ها، به آنها گوش دهید. گوش دادن به مراتب بالاتر 
و بهتر از شنیدن است. در گوش دادن با تکان دادن سر، حالات چهره و گفتن 
برخی کلمات مانند"بله "، " اوهوم "  به فرزندتان می فهمانید که کاملا حواستان 

به او هست و شما متوجه گفته ها و حرف هایش شده اید.
* گاهی اوقات در گوش دادن برخی جملات و یا کلمات آنها را به نشانه توجه 

به خودشان بازخورد دهید . )یعنی منظور شما از گفتن این حرف اینکه ....(
* از کلمات دستوری کمتر استفاده کنید و به جای آن عبارات جایگزین 
مناسبی مانند " لطفا " استفاده کنید و از دستور های پی در پی خودداری کنید.
* زمانی که متوجه شدید می خواهد با اصرار یا گریه به هدفی برسد ، کاملا 

بی توجه شوید.
* از دخالت کردن در امور فرزندان با یکدیگر خود داری کنید و اجازه دهید  تا 
جایی که ممکن است خودشان مشکلاتشان را باهم حل نمایند. این یک تمرین 

زندگی  برای آینده اجتماعی آنهاست .
* به فرزندان خود فرصت کافی بدهید و اجازه دهید که در انجام امورات مربوط 

به خودشان قدرت عمل داشته باشند .
* با همسر خود همراه باشید و اگر هر کدام از شما هم در امور تربیتی اشتباه 
نمودید، در حضور فرزندان به رخ هم نکشید. بچه ها را دچار تناقض رفتاری 

نکنید.
* متناسب با رفتار تنبیه را اعمال کنید و از افراط  و تفریط پرهیز کنید .

* در تنبیه کردن به جای استفاده از تنبیه بدنی سعی کنید رفتار نامربوط را با 
بی توجهی و یا کم کردن امتیاز مثبت ) مثلا نبردن او به سینما ( خاموش کنید.

* تنبیه را وسیله ای برای رسیدن به هدف ) اصلاح رفتار( قرار ندهید .
* نکات منفی و استرس آور اورا شناسایی کنید و با کمک خودش آنها را 

مرتفع نمایید .
* مهارت حل مسئله را به آنها بیاموزید که چگونه در ارتباط با یک موضوع 

رفتار کنند.
*  در نهایت خودتان الگوی عملی مناسبی برای فرزندتان باشید. )  اگر دوست 

ندارید  بچه ها با گوشی بازی نکنند ، از خودتان شروع کنید. (
  آنچه که از مباحث بالا می توان نتیجه گرفت ، این است که خانواده به عنوان 
بزرگترین مرکز پرورش و تربیت  بچه ها بایستی کانون آرامش و آسایش بوده و 
مهیا کننده آنان برای یک زندگی اجتماعی بزرگتر باشد. در خانواده ای که سلسله 
مراتب و جایگاه اعضاءآن مشخص نباشد، نقش ها و مسئولیت ها تعریف نشده 
باشد، پدر و مادر از آرامش لازم برخوردارنباشند و مدام درگیر مسائل روز مره خود 

باشند، فرزندان آنها نیز دچار طلاطم و از هم گسیخگی خواهند شد.
 بچه ها در خانواده ای که گوش شنوا باشد به راحتی به طرح موضوعات فکری 

خودشان می پردازند وبه نوعی تخلیه هیجانی و عاطفی می شوند .
 پرخاشگری ، ایجاد درگیری ، مقاومت ، مقابله و لجبازی زمانی روی می دهد 
که بچه ها دیده نشوند ، شنیده نشوند و در واقع با ناکامی و محرومیت عاطفی و 
رفتاری مواجه شوند، یاد مان باشد لجبازی بچه ها نشانه ای برای توجه طلبی آنها 
و نشانه ای برای عدم رضایت از  شیوه های تربیتی ماست .آمرانه بودن ، باید و 
نبایدی بودن ، اجازه و قدرت عمل ندادن به فرزندان ، کنترل گری بیش از اندازه 
، مشارکت ندادن آنها در تصمیم گیری ها و تصمیم سازیها و همگی از نمونه های 
تربیت ناصواب و نادرست است . بیاییم ادبیاتمان را نسبت به این گونه فرزندان 
عوض کنیم وسبک و داستان زندگی مان را به گونه مثبت تری بنویسیم و کمی 

هم دنیا را از دریچه دید آنها  ببینیم.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم  خبرداد

ثبت درخواست 213 واحدتولیدی 
برای دریافت تسهیلات 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم، از ثبت درخواست 213 واحد تولیدی مستقر 
در شهرك ها و نواحی صنعتی استان برای برخورداری از تسهیلات مالی طرح رونق تولید 

خبر داد.
امیر طیبی نژاد با اعلام این خبر اظهارداشت: از ابتدای سال جاری تا امروز در بخش 
صنعت استان 296 نفر در سامانه بیهین یاب ثبت نام کرده اند که تعداد 213 واحد آن 
یعنی بالغ بر 72 درصد آنها در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی قم فعال هستند.وی افزود: 
با اجرای طرح رونق تولید در سال 96، و بر اساس خود اظهاری توسط واحدهای ثبت 
نام کننده مبلغ 712 میلیارد تومان  تسهیلات درخواست شد که تا کنون با بررسی های 
صورت گرفته در کمیته طرح رونق مبلغ 263 میلیارد تومان برای 213 واحد تولیدی تایید 
و به بانك های عامل معرفی شدند و بانك ها نیز براساس پرونده های تکمیل شده در حال 
پرداخت تسهیلات می باشند.وی با تاکید براینکه با انجام اقدامات لازم و تکمیل پرونده 
ها امیدواریم این مبالغ تا پایان سال افزایش داشته باشد، تصریح کرد: روند پرداخت ها به 
واحدهای صنعتی همچنان ادامه دارد و امیدواریم تا پایان سال ضمن تحقق پرداختی کل 
میزان اعتبارات تصویب شده، شاهد افزایش وام های اختصاصی به بخش صنایع استان 
و بخصوص صنایع کوچك ومتوسط مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی قم باشیم.وی 
در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه واحدهای متقاضی دریافت تسهیلات طرح 
رونق در نیمه نخست سال جاری در سامانه بهین یاب ثبت نام و تشکیل پرونده داده بودند 
خاطرنشان ساخت: پس از جلسات متعدد و بررسی کارشناسی درخواست ها طی تیمی 
متشکل از ادارات مربوطه در نهایت واحدهای متقاضی به بان کهای عامل معرفی شده اند.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم یادآور شد: به منظور بررسی کارشناسی استفاده 
صحیح از این تسهیلات و همچنین تلاش برای تاثیر گزاری مناسب این تسهیلات به 

صورت دوره ایی از واحدهای دریافت کننده وام ها بازدید می شود.
 افزایش ظرفیت آب رسانی به واحدهای تولیدی شهرك صنعتی شکوهیه 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم  همچنین در بازدید از زیرساخت های شهرك 
صنعتی شکوهیه ، از جابجایی و حفر یك حلقه چاه جدید در شهرك صنعتی شکوهیه با 

هدف افزایش آبرسانی به واحدهای تولیدی این شهرك خبر داد.
امیر طیبی نژاد ر اظهارداشت: یکی از زیرساخت ها و خدمات مورد نیاز و ضروری 
واحدهای صنعتی آب است که می بایست همزمان با استقرار واحدهای صنعتی در اختیار 
ایشان قرار گیرد.  وی افزود: همزمان با افزایش تعداد واحدهای تولیدی در شهرك صنعتی 
شکوهیه و در راستای تامین کسری آب مورد نیاز واحدهای صنعتی  این شرکت اقدامات 
موثری را برای تأمین آب انجام داد که با توجه به خشك بودن منطقه زمان بیشتری برای 
حصول این مهم سپری شد ولی در نهایت با همکاری و همراهی مناسب آب منطقه ای قم 
موفق شدیم یك حلقه چاه که بدلایل مختلف بلا استفاده رها شده بود را خریداری و نسبت 
به جابجایی آن و حفاری مجدد در محل مناسب در شهرك صنعتی شکوهیه اقدام نماییم.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم اضافه کرد:  در حال حاضر اقدامات اجرایی لازم 
جهت حفر چاه جدید در میدان شهید همت شهرك صنعتی شکوهیه انجام و چاه جدید 
حفر گردید و در مرحله تست نهایی و آزمایشات لازم برای اتصال به شبکه آب شهرك است 
که امیدواریم طی چند ماه آینده این پروژه نیز به اتمام برسد. وی با بیان اینکه ظرفیت 
این چاه 30 لیتر آب در ثانیه می باشد خاطرنشان ساخت: البته طی سالیان اخیر اقدامات 
خوبی برای تامین آب مورد نیاز واحدهای تولیدی در شرکت های صنعتی شکوهیه صورت 
گرفت ولی بدلیل افزایش واحدهای استقرار یافته در شهرك، نیازمند افزایش ظرفیت 
آبرسانی بودیم که با ورود حجم آب مورد نظر به شبکه این مشکل نیز برطرف می گردد.

مسئول جهاد سازندگی بسیج دانشجویی استان قم اعلام کرد

برگزاری اردوهای جهادی در 12 روستای قم
 مسئول جهاد سازندگی بسیج دانشجویی استان قم گفت: طی سال جاری اردوهای 

جهادی در 12 روستای بخش قمرود قم برگزار شده است. 
محمد عمو عبداللهی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به برگزاری اردوهای جهادی 
توسط دانشجویان دانشگاه های قم اظهار داشت: طی امسال جاری این اردوها در چند 
نوبت برگزار شد که در قم در 12 روستای قمرود دانشجویان اردوهای جهادی را برگزار 
کردند. وی در ادامه به برگزاری اردوهای جهادی دانشجویان قمی در سایر استان ها هم 
اشاره و بیان داشت: فارس، اصفهان، چهارمحال و بختیاری، خوزستان، کرمانشاه از جمله 
استان هایی بودند که دانشجویان در آنجا حضور داشتند. مسئول جهاد سازندگی بسیج 
دانشجویی استان قم با بیان اینکه این اردوها 10 الی 12 روزه است، ابراز داشت: دانشگاه 
صنعتی، دانشگاه فرهنگیان و دانشگاه قم در کرمانشاه اردو داشتند و همچنین دانشگاه آزاد 
و پیام نور و پردیس قم هم در خوزستان اردوهای جهادی را برگزار کردند. وی افزود: در قم 
هم دانشگاه قم و دانشگاه علوم پزشکی با محوریت بهداشت و درمان و بخصوص سلامت 

دهان و دندان در روستاهای این استان اردوهای جهادی را برگزار کردند.
توجه به برنامه های فرهنگی، آموزشی، عقدیتی

عمو عبداللهی برنامه های فرهنگی، آموزشی، عقدیتی، اقتصاد مقاومتی و بهداشت و 
درمان را از جمله سرفصل های اردوهای جهادی نام برد و عنوان کرد: تاکنون پنج هزار و 
500 نفر روز اردوی جهادی توسط دانشجویان قم برگزار شده است. وی همچنین با بیان 
اینکه اردوهای جهادی محدود به عید و تابستان نیست، گفت: هدف ما حرکت به سمت 
برگزاری اردوهای جهادی در طول سال تحصیلی در روستاهای محروم است. مسئول 
جهاد سازندگی بسیج دانشجویی استان قم ادامه داد: در راستای این هدف در ماه محرم 
در روستاهایی که مبلغ حضور ندارند برنامه های مذهبی در قالب اردوهای جهادی توسط 
دانشجویان برگزار شد. وی هدف دیگر اردوهای جهادی را گسترش این اردوها به خارج از 
مرزها هم عنوان و بیان کرد: در راستای اجرای این هدف هم در سال گذشته در مناطق 
شیعه نشین نجف و کربلا در یکی از روستاهای بین مسیر اردوهای جهادی با سرفصل های 

تعیین شده و با هدف الگوسازی اردوهای جهادی در خارج از کشور برگزار شد.

رییس اداره طرح ها صنعتی سازمان صنعت.معدن وتجارت  قم خبر داد

وجود 1۰3 طرح صنعتی بالای 6۰درصد 
پیشرفت در استان قم 

 رئیس اداره طرح های صنعتی سازمان صنعت .معدن وتجارت قم با اشاره به راه اندازی 
طرح های صنعتی بالای 60 درصد پیشرفت در استان  گفت : حجم سرمایه گذاری 
این طرح های صنعتی 5500هزار میلیارد ریال می باشد که زمینه اشتغال 2625 نفر را 
فراهم می آورد محمد حسن تقوی با بیان اینکه گرچه سود  تسهیلات رونق تولید بالا 
است لیکن در شرایط فعلی راهی برای تامین نقدینگی و  تسریع در راه اندازی طرح های 
صنعتی می باشد افزود :از ابتدای سال جاری 52 طرح صنعتی با  پیشرفت فیزیکی بیش 
از 60%و با سرمایه گذاری 620میلیارد ریال بوده که در صورت پرداخت به موقع تسهیلات 
و راه اندازی طرحهای مذکور زمینه اشتغال 900نفر بوجود می آید. وی  همکاری وتعامل 
سازنده  بانک های استان در پرداخت تسهیلات سرمایه در گردش را مهم ارزیابی نمود 
وتصریح کرد:از این تعداد  فقط 3 طرح صنعتی موفق به دریافت تسهیلات سرمایه ثابت 

به میزان حدود 40میلیارد ریال شده اند.

راهکار های عملی
 برای مقابله با
 لجبازی فرزندان 

طرح: مهدی دل روشن

رئیس بنیاد نخبگان استان قم خبر داد

4 آذرماه آخرین فرصت ثبت نام مخترعان در 
جشنواره منطقه  ای اختراعات زردکوه

رئیس بنیاد نخبگان استان قم با اشاره به آغاز ثبت نام در جشنواره اختراعات و ابداعات 
زردکوه گفت: جشنواره زردکوه به صورت منطقه ای با حضور مخترعان و مبتکران 
استان های قم، البرز، اصفهان، تهران، چهارمحال و بختیاری، یزد و مرکزی در22 و 23 

آذر ماه به میزبانی استان یزد برگزار می شود. 
محمد محمد رضاییاظهارداشت : فراخوان ثبت نام در جشنواره ابداعات و اختراعات  
زردکوه  تا چهار آذر ماه ادامه دارد و مخترعان استان های قم، البرز، تهران، مرکزی، 
چهارمحال و بختیاری و اصفهان و یزد می توانند با مراجعه به وبگاه بنیاد نخبگان استان 

قم اقدام به ثبت نام کنند.
وی ادامه داد: جشنواره زردکوه  شامل بخش  داوری و تجاری سازی است.

رییس بنیاد نخبگان استان قم به شرایط شرکت در بخش داوری جشنواره اشاره 
کرد گفت: کسانی که اختراع آن ها به ثبت رسیده و حداکثر سه سال از زمان ثبت آن 
نگذشته باشد، می توانند در این جشنواره منطقه ای شرکت کنند. محمدرضایی  ادامه 
داد: اختراعاتی که در فرآیند داوری حدنصاب امتیاز لازم را کسب کنند می توانند از جایزه 

نقدی، تسهیلات تجاری سازی و ثبت شرکت دانش بنیان استفاده کنند.
وی  افزود: میزان تازگی اختراع در سطح ملّی وبین المللی، طول عمر فنّاوری حاصل 
از اختراع، آثار اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی ناشی از به کارگیری اختراع، چگونگی 
مستندسازی فرایند رشد اختراع، قابلیت ورود به بازار و ارزش افزوده اقتصادی و اجتماعی 

حاصل از تجاری سازی اختراع ملاک عمل داوران است.
رییس بنیاد نخبگان استان قم  گفت: در بخش تجاری سازی اختراعاتی که در 
سال های گذشته با کسب حد نصاب امتیاز به عنوان اختراع سطح سه یا دو انتخاب 
شده اند و محصول خود را تجاری کرده باشند می توانند محصولات خود را ارائه کنند 
تا امکان جذب سرمایه گذار برای مخترعان  فراهم  شود. وی یادآور شد: تاکنون 6 دوره 
جشنواره ویژه مخترعان استان قم برگزار شده است و 43 نفر از مخترعان استان قم با 

کسب سطح سه بنیاد از حمایت های ویژه و تسهیلات بهره برده اند.
محمدرضایی در پایان عنوان کرد: این جشنواره فرصتی خواهد بود تا سطح اختراعات از 
نظر نوآوری و قابلیت تجاری سازی ارزیابی و بررسی شود و با ارائه تسهیلات شرکت های 

دانش بنیان شکل بگیرد.

با حضور مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی استان تهران؛

دومین جلسه انجمن کتابخانه های عمومی 
شهرستان شهریار برگزار شد

دومین جلسه انجمن کتابخانه های عمومی شهرستان شهریار با حضور مدیرکل نهاد 
کتابخانه های عمومی استان تهران برگزار شد

به گزارش روابط عمومی فرمانداری شهرستان شهریار؛ در این جلسه که به ریاست 
فرنیاپور معاون سیاسی انتظامی فرمانداری شهرستان شهریار برگزار شد بر ضرورت 
توسعه فضاهای کتابخانه های عمومی در جهت رشد و اعتلای فرهنگ مطالعه تاکید 

شد.
بنا بر این گزارش در این جلسه فرنیاپور معاون سیاسی انتظامی فرمانداری شهرستان 
شهریار بر انسجام و تعامل بین دستگاه های اجرایی به ویژه شهرداری ها در جهت تحقق 

توسعه کتابخانه های عمومی در شهرستان شهریار تاکید کرد.
نیکنامی مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی استان تهران نیز در این جلسه اهم 
موضوعات مرتبط با کتابخانه های عمومی شهرستان شهریار را مورد بررسی قرار دادند 
و در راستای تحقق طرح های مرتبط تصمیماتی اتخاذ گردید. پس از جلسه مذکور 
مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی استان تهران در نشستی مشترک با دکتر ناجی 

فرماندار شهرستان شهریار مسایل مرتبط را مورد بررسی قرار دادند.






